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	Їжа у школі має бути 
не тільки корисною, 
але й різноманітною 
та смачною. Чи так 
це у козятині — 
перевіряли наші 
журналісти

	ми завітали 
до трьох навчальних 
закладів і 
подивилися, що 
готують для учнів. 
дізналися, які страви 
смакують школярам 
найбільше, що 
нового в організації 
харчування  
у школах

527808

с.4-5

Шановні Працівники сільськоГо 
ГосПодарства козятинської Громади!

Від імені козятинського міського голови Тетяни Єрмолаєвої, депутатського корпусу 
міської ради та всіх мешканців щиро вітаємо вас із професійним святом – Днем 
працівників сільського господарства!
У ці важкі часи ви продовжуєте працювати на своїх полях, 
фермах та підприємствах, забезпечуючи наших захисників 
та усіх українців необхідними продуктами харчування. Ваша 
праця є прикладом мужності, самовідданості та патріотизму.
Дякуємо вам за вашу працю, за те, що ви робите все 
можливе, щоб забезпечити нашу країну продовольством.
Бажаємо вам міцного здоров’я, миру, щастя, добра та 
благополуччя.
Зі святом вас!

528568
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в’ячЕслав Гончарук

Наймолодша сімейна пара нашого 
міста у цьому році мала на двох лише 
36 років: нареченій 17, а її чоловікові 
на два роки більше. Найстаршій сімей‑
ній парі на двох — 131 рік, їм відповідно 
67 та 64 роки. Народилося у нас станом 
на 1 листопада 2023 року 268 діток, по‑
мерло 876 осіб.

Як повідомила головний спеціаліст 
відділу Козятинського ДРАЦСу Оксана 
Долюк, за 10 місяців поточного року на‑
родилося 268 дітей.

— У тому числі –208 діток зареєстро‑
вано відповідно до Порядку надання 
комплексної послуги «Малятко», затвер‑
дженого постановою Кабінету Міністрів 
України № 853 від 11 серпня 2023 року, 
а саме 173 дитини було зареєстровано 
за заявами батьків, поданих особисто 
у відділі ДРАЦС, — розповідає Оксана 
Долюк. — 18 діток було зареєстровано 
за заявами батьків, поданих особисто 
до Козятинського ЦНАПу. 17 дітей було 
зареєстровано за заявами батьків, пода‑
них особисто в електронній формі через 
кабінет громадянина застосунку «Дія».

Хлопчиків з початку року народилося 
138, дівчаток трохи менше — 130.

Імена, якими найчастіше називали ді‑
вчаток — Вікторія, Єва, Анна, Емілія. 
Серед хлопчиків найпопулярніші імена 

цього року Богдан, Давид, Данило, Мат‑
вій, Олександр, Тимофій.

Серед рідковживаних дівчачих імен Ан‑
желіка, Аделія, Ділара, Єсенія, Жасмін, 
Мелісса, Сабіна, Ярина. Хлопчиків теж 
називали іменами, які не так часто зустрі‑
чаються: Самуель, Філіп, Орест, Мирон, 
Мирослав, Лев, Леон.

Щодо шлюбів, то зареєстровано їх 
за 10 місяців — 274. Із них у відділі ДРАЦС 
261 та 13 — в ОТГ.

Тринадцять наших земляків звернулися 
до відділення ДРАЦСу з приводу зміни 
імені. Найчастіше одружуються, коли мо‑
лодятам від 21‑го до 30 років.

На 274 шлюби у нас всього 32 розлу‑
чення. Щодо віку, то тут немає якоїсь 
закономірності. Розлучаються і в 19 і в 69.

А от смертей зафіксовано багато — 876. 
У відділі ДРАЦСу 487 та 389 в ОТГ.

новини

олЕна удвуд

Максим Терещенко — третьокурсник Ко‑
зятинського училища. Хлопець навчається 
за спеціальністю «кухар‑кондитер‑офіціант». 
Йому потрібна наша з вами допомога. Юнак 
потребує дороговартісної операції — у нього 
два переломи зі зміщенням правої частини 
обличчя. Все тому, що Максима побили. Цей 
інцидент стався декілька днів тому у селищі, 
звідки хлопець родом.

— Вони з подругою йшли додому, — 
розповідає Анастасія, одногрупниця Мак‑
сима. — На лавці відпочивали хлопці, трохи 
молодші, їм десь по 12–13 років. Один із цих 
хлопців почав сперечатися з Максимом. Але 
нічого не сталося, ніхто не ліз битися. Мак‑
сим пішов собі додому. Ввечері цей хлопець 
прийшов до Максима разом зі своїм старшим 
братом з’ясовувати стосунки. Цей старший 
брат спортсмен, займається армреслінгом. 
Він вирубив Максима з одного удару. При 
чому Максим сам не зрозумів, як це стало‑
ся. Коли прийшов до тями, лежав на землі.

Це був всього лиш один удар, але дуже 
міцний. Страшно навіть уявити, але у Мак‑
сима, за словами дівчини, одна з кісток 
на обличчі стирчала з очної ямки. Хло‑
пець звернувся за медичною допомогою. 
Томографія показала перелом латеральної 
стінки правої орбіти та перелом передньої та 
задньолатеральної стінок правої гайморової 
пазухи, усі зі зміщенням. Лікар, у якого 

консультувався Максим, сказав, що йому 
доведеться робити операцію.

— Йому потрібно буде поставити дві пла‑
стини, їх у нас не роблять, пластини тре‑
ба замовляти з Німеччини, — продовжує 
Анастасія. — Якщо не зробити операцію, 
Максим може назавжди залишитися з аб‑
солютно нерухомою половиною обличчя.

За попередніми підрахунками, орієнтовна 
сума, яка потрібна буде для операції — 
150 тисяч гривень. Для хлопця та його сім’ї 
ця цифра непідйомна. Друзі та одногрупники 
вирішили допомогти та організували збір. 
Вони написали в соцмережах, що Максиму 
необхідні кошти на лікування.

— За чотири години нам вдалося зібрати 
для Максима 5,5 тисячі гривень, — каже 
Анастасія.

Реквізити для допомоги: картка Моно‑
банку 5375414129706965.

Потрібні гроші на 
операцію учню училища

найчастіше в козятині 
одружуються в 21 рік

анастасія квітка

Близько шостої години вечора 
10 листопада, коли в осінньо‑
зимову пору року вже темно, 
на Покровській сталася ДТП. 
За словами начальника сектору 
реагування патрульної поліції 
Козятинського відділення поліції 
В’ячеслава Сушка, водій скутера 
наїхав на пішохода і втік з місця 
події. Потерпіла отримала травму 
ноги. Медики швидкої допомоги 
госпіталізували її до лікарні.

— Після скоєння наїзду на пі‑
шохода водій, не зупиняючись, 
продовжив рух далі. Чоловік, 
який йшов поряд із жінкою, на‑
магався наздогнати його, але це 
було марно, — коментує автопри‑
году В’ячеслав Сушко. — Праців‑
ники поліції почали перевіряти 
всі транспортні засоби у селі 
Козятин, в тому числі і мопеди, 
які підходили під опис. Велика 
проблема в тому, що було тем‑
но і потерпілі взагалі не бачили 
транспортний засіб. Але за добу 
нам вдалося все‑таки встановити 
особу водія.

За словами В’ячеслава Суш‑
ка, пішоходи, місцеві мешканці, 
йшли по узбіччю. Водій, який 
збив жінку, проживає в Іванків‑
цях. Правоохоронцям у скоєному 
зізнався. Сказав, що не побачив 
пішоходів, нібито його засвітив 
фарами зустрічний автомобіль. 
Після наїзду вирішив не зупи‑
нятись, злякався.

За даним фактом правоохорон‑
ці відкрили кримінальне прова‑
дження за статтею 286, частина 2. 
Після всіх відповідних експертиз 
та після встановлення ступеню 
тяжкості тілесних ушкоджень, 
буде вирішуватись міра пока‑
рання.

— Хочемо донести до воді‑
їв — для того, щоб здійсню‑

дтП в темноті: у селі козятин 
скутерист збив жінку і втік
аварія  вечір п’ятниці, 10 листопада. 
у центрі села козятина чимало поліцейських 
авто. З темних вулиць Центральна та 
Покровська проблискові червоно‑сині 
маячки видніються далеко. «Знову щось 
сталося? Недавно тут стріляли, а зараз вже 
що?» — шлють запитання мешканці села 
на гарячу лінію газети «Rіа‑козятин»

вати керування мототранспор‑
том, потрібно мати відповідну 
категорію, — сказав В’ячеслав 
Сушко. — На жаль, не всі цього 
дотримуються, тому поперед‑
жаємо — в разі виявлення поді‑
бних порушень будуть вживати‑
ся відповідні заходи, які в тому 
числі передбачають вилучення 
транспортного засобу. Тому 
не ризикуємо. Також проси‑
мо всіх учасників дорожнього 
руху, а саме пішоходів, корис‑
туватися світловідбиваючими 
стрічками, флікерами, тому що 

у селі козятині на вулиці Покровська перед вихідними сталася дтП. Скутерист не побачив 
пішоходів, які йшли по узбіччю

темніє рано, не на всіх вулицях 
ввімкнене освітлення. Світло‑
відбиваючі елементи можна роз‑
містити на рюкзаку, куртці, руці 
або джинсах, а також на взутті. 
Будьте пильними, бережіть себе 
та близьких.

До речі, щодо освітлення. 
Мешканці села Козятин скар‑
жаться — головні магістралі вже 
тривалий час не освітлюються. 
Наприклад, та ж сама Централь‑
на, Покровська, Водокачна.

«Люди добираються з роботи, 
а на головних вулицях темна 

ніч. Як так? Хто пояснить, чому 
не горять ліхтарі на Централь‑
ній? — пишуть козятинчани 
у вайбер‑групі «Село Козятин». — 
Люди йдуть з міста, там теж, 
до речі, не всі вулиці світяться, 
а тут у нас взагалі скрізь темнота. 
Люди виходять з автобуса і слі‑
пають, переходять дорогу. Хіба 
не буде тих аварій?»

Ці питання ми переадресуємо 
у відповідні комунальні служби 
Козятинської громади. Відповіді 
та пояснення читайте у наступ‑
ному номері.

Водій збив пішохода і, 
не зупиняючись, поїхав 
далі. Чоловік, який 
йшов поряд із жінкою, 
намагався наздогнати 
його, але марно

Головний спеціаліст відділу 
козятинського драцсу 
оксана долюк



RIA-К, 16 листопада 2023 Розміщення реклами тел: 067-68-78-940    Маєш новину, телефонуй 063-738-63-103 наші люди

минулого року іван трач став 
гол о в о ю  п р о ф с п і л ко в о го 
комітету лікарні. і тепер разом із 
адміністрацією Црл розмірковує 
над тим, як залучити до колекти‑
ву молодих спеціалістів.
— у нас по всіх відділеннях, крім 
інфекційного, багато лікарів 

пенсійного віку, — пояснює 
іван. — досвід, який вони отри‑
мали, безперечно цінний. але 
мине п’ять, щонайбільше десять 
років і всі лікарі, яким зараз 70 і 
близько 70 років, як не крути, 
підуть на пенсію. і хто тут пра‑
цювати буде? тому ми почали з 

директором думати, як долучати 
молодих спеціалістів. Я запро‑
понував поїхати в медичний 
університет і зробити рекламу 
нашої лікарні. Цього року у нас 
четверо молодих спеціалістів 
з’явилося. один із них пішов 
на війну.

Планують залучати молодь

олЕна удвуд

Іван Трач — лікар‑невролог 
у Козятинській центральній ра‑
йонній лікарні. Йому 29. Сам 
він родом із Луганська і колись 
навіть не припускав, що йому до‑
ведеться покинути рідне місто і 
переїхати аж за тисячу кілометрів 
від своєї домівки. Його життя, як 
і життя десятків тисяч україн‑
ців, що мешкали на сході, в одну 
мить змінила війна.

— Такий у нас промисловий 
край був, всі з сіл та районних 
центрів їхали у Луганськ, — роз‑
повідає Іван Трач. — Гарне, хо‑
роше місто було, а що потім з 
нього зробили. Повивозили під‑
приємства у росію і Луганськ став 
дотаційним регіоном, який ніко‑
му не потрібен. Там, можливо, 
третина населення залишилася 
від тих, хто до 2014 року жив.

Коли почалася війна, Іван був 
на третьому курсі Луганського 
державного медичного універси‑
тету. Він вирішив покинути рідне 
місто і подався до Вінниці. Сам, 
батьки на той момент були ще 
не готові. Перевівся у Вінниць‑
кий національний медичний 
університет імені Миколи Пи‑
рогова і продовжив навчання, 
ще й на бюджетній формі, бо 
в рідному Луганську навчався 
за контрактом. Хоча досягнути 
цього було зовсім непросто.

— За це велика подяка нашому 
декану Шевчуку, — каже Іван. — 
Він мені тоді допоміг, тому що 
ніхто не хотів мені допомагати. 
Щоб перевестися на бюджет, 
треба цілу комісію збирати, 
усю верхівку університету. І має 
бути наказ Міністерства охорони 
здоров’я. Я тоді і в МОЗ їздив. 
Але це було так — їдеш у МОЗ, 
там кажуть: «Це не ми, це рек‑
тор вирішує», їдеш до ректора, 
він каже: «Це не я, це вирішує 
МОЗ». Два з половиною роки ми 
це питання вирішували.

сПочатку думав бути 
офтальмолоГом

— Чому ви вирішили стати лі‑
карем? — запитуємо невролога.

— Мені ця професія подобала‑
ся ще з дитинства, — відповідає 
Трач. — Найбільше з предметів 

мені подобалася біологія, осо‑
бливо коли ми проходили анато‑
мію людини. Мені було цікаво, 
як влаштоване наше тіло, як воно 
працює. Якщо щось десь стрель‑
нуло, чому воно стрельнуло.

Коли я здавав зовнішнє неза‑
лежне оцінювання, моїм осно‑
вним предметом була біологія. 
І далі я вже подавав документи 
в університети в Луганську. Ду‑
мав, якщо в медичний на бюджет 
не пройду, піду на переробку 
продуктів тваринництва. Була 
така ідея. І в медичний я на бю‑
джет якраз не пройшов, тільки 
на контракт. Спитав батьків і 
бабусі (вона ще тоді була жива). 
Вони кажуть: «Ні, йди на меди‑
цину, це тобі більше до душі. Ми 
витягнемо навіть контракт».

Вінницький медуніверситет 
Іван закінчив у 2018 році. Попе‑
реду було ще півтора року інтер‑
натури. Тут і постав головний ви‑
бір: необхідно було визначитися 
і зі спеціалізацією, і з закладом, 
де працюватиме в подальшому.

— У нас тоді трохи інша 
система була — хто навчався 
на бюджетній формі навчання, 
повинні були собі шукати місце 
для проходження інтернатури, — 
продовжує Іван Трач. — Лікарня 
повинна була надати гарантійний 
лист, що вони нам оплачують ін‑
тернатуру, а ми гарантуємо, що 
ми потім три роки відпрацьову‑
ємо у цій лікарні. Я їздив по різ‑
них районних центрах не тільки 
Вінницької області. І в Житомир‑
ській був, і в Черкаську звертався. 
У паралельній групі була дівчина 
з Козятина, вона мені підказала 
приїхати сюди.

Іван мріяв стати офтальмоло‑
гом. Його батьки мають інва‑
лідність по зору, тому саме цей 
профіль цікавив молодого спеці‑
аліста найбільше. У Козятинській 
ЦРЛ саме була вільна вакансія.

— Тоді головним лікарем був 
Олександр Кравчук, — продо‑
вжує Трач. — Саме він мені по‑
рекомендував обрати неврологію. 
Сказав, що в ЦРЛ офтальмолог — 
це більше поліклінічна робота, 
медогляди та амбулаторний огляд, 
а загалом офтальмологія більш 
цікавіша в плані хірургічного 
втручання, а тут такого не буде. 

мріяли стати лікарями 
Ще з дитинства
лікар до 30  Наша газета започатковує 
нову рубрику — лікар до 30. ми будемо 
розповідати про молодих спеціалістів, 
які нещодавно з’явилися у колективі 
козятинської центральної районної 
лікарні. Цього разу знайомимо вас із 
неврологом іваном трачем та ортопедом‑
травматологом вадимом кулаком

Тоді я вирішив, що все‑таки 
буду неврологом. Цей напрямок 
у мене був на другому місці.

доПомаГав дітям з 
інвалідністю

Інтернатуру Іван проходив 
у Вінницькій обласній психонев‑
рологічній лікарні імені Ющенка. 
А з березня 2020 року став час‑
тиною колективу Козятинської 
ЦРЛ. Спочатку працював у по‑
ліклініці та в стаціонарі. Зго‑
дом пройшов курси та отримав 
ще одну спеціалізацію — лікар 
невідкладних станів. А ще Іван 
Трач допомагав діткам з інвалід‑
ністю — він працював у центрі 
реабілітації «Промінь», допоки 
його в Козятині не закрили.

— Цього року у нас в лікарні 
трохи змінився штатний розпис 
і я перевівся повністю в поліклі‑
ніку, — продовжує невролог. — 
За три роки, відколи я тут пра‑
цюю, робота в поліклініці мені 
сподобалася більше, ніж у стаціо‑
нарі. Тут значно більше пацієнтів. 
Із одного боку, у стаціонарному 
відділенні складніші випадки, але 
тут більше різноманіття.

Окрім державної лікарні, 
у вільний від основної робо‑

ти час Іван Трач працює ще й 
у приватній клініці. Втім, каже, 
державний медичний заклад для 
молодих спеціалістів — значно 
кращий варіант.

— Це коли у тебе вже є до‑
свід, ти пропрацював хоча б ро‑
ків двадцять, набачився, багато 
всього знаєш і вже можна трохи 
відпочити, ти йдеш у приватну 
клініку, — пояснює лікар. — 
За день у тебе декілька людей, 
ти їх прийняв і все, цього буде 
достатньо. А зараз хочеться прак‑
тики більше, поки голова в тебе 
свіжа. Голову потрібно заповню‑
вати знаннями, щоб знати, як 
ефективно допомагати людям.

травматолоГія — цЕ як 
складати конструктор

Другий герой нашої публіка‑
ції — Вадим Кулак. Йому 27 ро‑
ків і він корінний козятинчанин. 
Тут народився, тут вчився і сюди 
повернувся після того, як здо‑
був вищу освіту. Після випуску 
зі школи №5 поїхав до Вінни‑
ці, де вступив до Національ‑
ного медичного університету. 
Із 2013 до 2019 року навчався 
на загальному медичному фа‑
культеті. Потім проходив інтер‑

іван трач працює у козятинській црл три з половиною 
роки. він не лише лікар, а й голова профспілкового комітету

вадим кулак долучився до колективу лікарні у 2021 році. 
Після завершення навчання у вінницькому медуніверситеті 
повернувся до рідного міста

натуру в обласній лікарні імені 
Пирогова за спеціальністю трав‑
матолог‑ортопед.

— Це близька мені спеціаль‑
ність. Можна сказати, чоловіча. 
Деколи груба, деколи тонка ро‑
бота. Мені подобається людей 
ламати, — жартома каже Вадим.

— Може навпаки, складати? — 
уточнює медсестра.

— Складати також треба, але 
часом доводиться і ламати, — 
відповідає Вадим. — Бувають і 
такі випадки. Це як своєрідний 
конструктор.

У своїй родині він перший, хто 
вирішив стати лікарем. Каже, це 
була його мрія дитинства.

— Я захоплювався медициною 
ще з підліткового віку. Тому й 
обрав цю професію. По лікарнях 
часто ходив, коли був маленький, 
тому що хворів часто. Можливо, 
тому так медицина з дитинства 
і причепилася до мене, — знову 
жартує Вадим.

«адміністрація — нЕ моє»
У Козятинській ЦРЛ Ва‑

дим Кулак працює із серпня 
2021 року. За декілька місяців 
до закінчення інтернатури шукав 
варіанти, куди піти працювати. 
Спершу робив ставку на медичні 
заклади у Вінниці, але обставини 
склалися так, що повернувся 
до рідного міста і все‑таки за‑
лишився у Козятині.

— Я прийшов, запитав, чи є 
вакантне місце, — розповідає 
Вадим. — Тоді виконуючим 
обов’язки директора був Ігор 
Грубеляс. Ми поговорили. Він 
сказав: «Так, є місце. Якщо хо‑
чеш — працюй».

Спочатку Вадим пішов пра‑
цювати у стаціонар. Паралель‑
но консультував пацієнтів ще й 
у приймальному відділенні. А ще 
довелося трохи попрацювати 
в адміністрації.

— Я був заступником дирек‑
тора з організаційно‑методич‑
ної роботи, — продовжує Вадим 
Кулак. — Але минув рік і постав 
вибір: чи залишатися в адміні‑
страції, чи бути практикуючим 
лікарем. Я зрозумів, що адміні‑
страція — це не моє, я хочу допо‑
магати людям. Зараз я перейшов 
у поліклініку і працюю лише тут. 
Це мені більше до душі. Спо‑
кійний графік з ранку до вечора, 
вихідні субота і неділя, нічних 
змін немає. Це і для мене добре, 
і дружина задоволена.

— Що найважче у вашій робо‑
ті? — запитуємо лікаря.

— Працювати з людьми, — від‑
повідає Вадим. — Усе необхідне, 
що треба знати по спеціальності, 
ми вивчили. Але люди бувають 
зовсім із різним темпераментом, 
характером. Кожен зі своїми за‑
питами. Інколи буває важко зна‑
йти підхід до кожного.

Вадим Кулак — 
народився і виріс 
у Козятині,  
а Іван Трач приїхав 
до нашого міста  
аж із Луганська
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репортаж

ірина ШЕвчук
олЕна удвуд
в’ячЕслав Гончарук

Тема харчування початкових 
класів у школах Козятинської 
громади стала на рівні рейки 
на початку жовтня. Саме тоді 
на позачерговій сесії на нього 
спрямували 2,4 мільйона гривень. 
До цього, нагадаємо, з початком 
навчального року діти не харчу‑
вались взагалі, потім через брак 
коштів ухвалили рішення годувати 
лише дітей пільгових категорій. 
Хотіли навіть робити вже платні 
обіди для учнів‑початківців, але 
до цього не дійшло.

Гроші виділили, тож через 
кілька днів після сесії ліцеїстів 
почали годувати. У кожної шко‑
ли — своє меню, звісно, за нови‑
ми стандартами, які запровадили 
ще в 2022 році. Його, нагадаємо, 
розробляв відомий український 
шеф‑кухар Євген Клопотенко. 
Головне — дитячі страви мають 
містити менше цукру, жиру, суб‑
продуктів та хліба, але більше ово‑
чів, м’яса і фруктів.

Наші журналісти побували в лі‑
цеях нашого міста і розкажуть вам, 
що їдять діти.

ПЕрШими харчують 
ПЕрШокласників

До школи №2 ми завітали ми‑
нулого четверга, 9 листопада. Нас 
зустріла заступник директора з ви‑
ховної роботи Ольга Радківська. 
На годиннику — за десять хви‑
лин одинадцята. А це означає, що 
за кілька хвилин до їдальні зайдуть 
чотирикласники. Тобто, в обідній 
залі триває активна підготовка 
до видачі їжі дітям. Харчуються 
тут по черзі, кожен клас окремо.

— Першими до їдальні заходять 
перші класи. Вони харчуються 
після першого уроку о 9.15, тому 
що в них раніше закінчується на‑
вчання і об 11, або об 11.30 вони 
вже можуть бути вдома, — роз‑
повідає Ольга Радківська. — Далі 
все згідно з графіком, йдуть клас 
за класом. Об 11.00 заходять чет‑
верті класи.

Загалом, у ліцеї понад 400 учнів. 
Харчуються тут безкоштовно, так 
як і в решті ліцеїв та гімназій міс‑
та, початкові класи та пільгові 
категорії.

За словами Ольги Радківської, 
меню для школярів розробляли 
працівники кухні та медсестра, 
спільно з Держпродспоживслуж‑
бою. Воно затверджене. Щодня 
дітям подають різні страви, які 
мають креативніші поєднання 
смаків та назв. У меню є сирна 
запіканка, курячий шніцель, ово‑
чеве рагу, салати з овочів, бурячок, 
курка по‑італійськи, компоти, 
рибні нагетси, картопляне пюре, 
капуста тушкована, різноманітні 
каші, яйця, узвари, кисіль, банош, 
курка запечена, оладки.

для Школи Готує садочок
В обідню залу нас пустили, але 

перед цим дали одноразову ме‑
дичну шапочку та накидку. Це 
необхідні засоби гігієни, які ви‑
користовують для підтримки сані‑
тарно‑гігієнічних норм. В обідній 
залі саме кипіла робота. Праців‑
ниці мийного цеху Ірина Цаюк 
і Олена Амеліна готували столи 
до трапези. Розкладали на та‑
рілки ароматну сирну запіканку 
«Львівський сирник» зі сметаною, 
розливали сік та нарізали шматоч‑
ками яблука. Після того, як дітки 
поїдять, вони все прибирають і 
миють.

Зауважимо, що харчоблоку 
у Козятинському ліцеї №2 немає, 
натомість є мийний цех та обідня 
зала. Наразі їжу їм готують кухарі 
з шостого дитячого садочка «Те‑
ремок». Обідня зала досить нова, 
затишна та зроблена у сучасному 
стилі — зручні меблі, тематичні 
принти на стінах, все в пастель‑
них тонах. Все чистенько, гарний 
білий посуд.

Поки діти ще не прийшли, 
трішки поспілкувалися з праців‑
никами мийного цеху і запитали, 
що найбільше з сучасного меню 
полюбляють їсти діти, чого менше 
залишається на тарілках?

— Наші діти все їдять, — кажуть 
працівники їдальні. — Борщ, кар‑
топлю, салати — все з’їдають. І 
горох їдять, у кожного, звісно, свої 
смаки, хтось щось любить більше, 
щось менше. У нас дуже смачно, 
тому загалом на тарілках майже 
нічого не залишається.

Поки говорили про меню, на‑
став час перерви і чотирикласни‑
ки дружно вирушили смакувати 
«Львівськими сирниками». Слід 
додати, що перед обідньою залою, 
яка розташована на першому по‑
версі, є умивальники, де можна 
помити руки, встановлений бой‑
лер, тож є тепла вода. Також поруч 
стоять антисептики. У залі загомо‑
ніли дитячі голоси, всі швиденько 
порозсідались на свої місця і взя‑
лися смакувати. На запитання, чи 
смакує сирна запіканка з соком, 
діти відповідали з посмішками: 
«Так!»

Готують сирні заПіканки з 
Гарбузом

Опорний ліцей — найбільша 
школа Козятинської громади 
за кількістю учнів. Тут сучасний 
харчоблок із сучасним обладнан‑
ням. Облаштували його завдяки 
тому, що навчальний заклад ви‑
грав у проєкті «Спроможна школа 
для кращих результатів» та завдяки 
зусиллям працівників ліцею. Адже 
ремонт та оформлення обідньої 
зали вони робили в основному 
самотужки. Встигли завершити 
за декілька тижнів до початку 
повномасштабного вторгнення. 
І вигляд тут все має не як у зви‑
чайній шкільній їдальні, а як 

заПіканка, шніцель, банош: Що їдять наші діти у школах
актуально  Їжа у школі має бути 
не тільки корисною, але й різноманітною 
та смачною. Чи так це у козятині — 
перевіряли наші журналісти. ми 
завітали до трьох навчальних закладів 
і подивилися, що готують для учнів. Які 
страви смакують школярам найбільше, 
що нового в організації харчування 
у школах — читайте у нашій публікації

у справжньому кафе: замість пря‑
мокутних столів і лавок сучасні 
круглі столики жовтого кольору 
з білими стільчиками. На сто‑
лах — вишукані серветниці руч‑
ної роботи у формі парусників. 
А на стінах — креативні панно та 
малюнки, які власноруч зробили 
викладачі ліцею.

— Тут у нас питна вода, — ди‑
ректор опорного ліцею Олена Бі‑
лянець показує столик одразу біля 
входу в їдальню, на якому бутель 
води і скляні чашки. — Вода у нас 

кип’ячена.
Трохи далі — антисептики для 

обробки рук. У їдальні трохи шум‑
но — старшокласники саме при‑
йшли на обід. Сьогодні у меню 
банош, курка в імбирному соусі, 
салат із запеченої капусти з ро‑
дзинками, яблуко та какао.

— Яка з усіх страв у їдальні 
тобі подобається найбільше? — 
запитуємо одинадцятикласницю 
Вікторію.

— Сирна запіканка, — відпові‑
дає дівчина. — Вона дуже смачна.

опорний ліцей. Сьогодні в меню банош, курка в імбирному соусі, салат з печеної капусти з 
родзинками, яблуко та какао

банош, курка в імбирному соусі, салат із запеченої 
капусти з родзинками. ми перевірили: без 
перебільшення, це дуже смачно

сирна запіканка — улюблена 
страва дітей. Її роблять у кількох 
варіантах: з гарбузом, із морквою 
та класичний варіант

— Сирна запіканка у нас по‑
дається в трьох варіантах. Діти 
інколи навіть не знають, що там 
є гарбуз, — ділиться секретом Оле‑
на Білянець. — У нас в меню є 
запіканка з гарбузом, із морквою 
та класичний варіант.

— Тобі смакує сьогоднішнє 
меню? — запитуємо Вікторію.

— Так, — відповідає учениця 
опорного ліцею. — Зараз страви 
у нас більш різноманітні. І смач‑
ніше стали готувати. Бо я раніше 
не хотіла харчуватися, а зараз ку‑
пую талони.

В опорному ліцеї безкоштовно 
харчують учнів 1–4 класів та учнів 
5–11 класів пільгових категорій. 
Решта дітей та викладачі можуть 
придбати талон на обід. Порція 
коштує 32 гривні. Це середня 
тижнева ціна.

Щодня у навчальному закладі 
готують гарячі обіди на 420 учнів. 
Працівників у їдальні всього чет‑
веро. Кожного дня вони стають 
до роботи о сьомій, щоб о 9.50 вже 
видати перший сніданок. На‑
вчальний заклад працює у дві 
зміни, тому кухарі спершу готу‑
ють понад 200 порцій на ранок, і 
стільки ж — на обід.

— Ми стикаємося з тим, що ти‑
повий штатний розпис не перед‑
бачає збільшення кількості пра‑
цівників пропорційно до кількості 
учнів, — каже Олена Білянець. — 
У школі, яка готує на 60 дітей, і 

в школі, яка готує на 400 дітей, 
за розписом може бути тільки 
один підсобний працівник. Але 
між тим, щоб заготувати продук‑
ти на 60 дітей і на 400 є велика 
різниця.

— У нас на одну порцію салату 
йде 30 грамів овочів, — каже шеф‑
кухар Інна Лясковська. — Є що 
робити. І на руки навантаження, 
і на ноги теж.

мЕнШЕ солі, більШЕ овочів і 
фруктів

У їдальні опорного ліцею чо‑
тиритижневе сезонне меню, за‑
тверджене Міністерством охорони 
здоров’я. Страви повторюються 
лише раз на місяць. Це зовсім 
не схоже на ту систему харчуван‑
ня, яка була в той час, коли ми 
навчалися у школі — у нас страви 
повторювалися щотижня.

— У чому особливість нового 
харчування? — запитуємо шеф‑
кухаря опорного ліцею.

— Зараз дітям збільшили кіль‑
кість овочів та салатів, — відпові‑
дає Інна Лясковська. — Оскільки 
у нас разове харчування і за нор‑
мами у нас сніданки, то ми на сні‑
данок не можемо давати свини‑
ну, лише біле м’ясо, тобто м’ясо 
птиці. Батьки звикли, що раніше 
чотири рази на тиждень в меню 
було м’ясо і один раз риба. Тепер 
за новим меню МОЗ у нас двічі 
на тиждень м’ясо птиці, один раз 

Ми завітали в гості 
до трьох навчальних 
закладів Козятина: 
опорного ліцею,  
ліцею №2  
та гімназії №9
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у козятині 
є випадок 
ботулізму
 Днями до інфекційно‑

го відділення Козятинської 
районної лікарні з характер‑
ними симптомами ботулізму 
госпіталізували 32‑річного 
чоловіка. Про це повідоми‑
ли у фейсбуці на сторінці 
Козятинської ЦРЛ.

Чоловік поїв сушених ка‑
расів, якими його пригостив 
родич. У чоловіка буквально 
через три дні після вживан‑
ня тараньки різко впав зір — 
перестав бачити на близькій 
відстані. З такими скаргами 
козятинець прийшов на при‑
йом до офтальмолога полі‑
клініки, який і запідозрив 
у пацієнта ботулізм та від‑
правив на консультацію 
до інфекціоніста. Вирішаль‑
ним став інший симптом — 
незвично сильна і постійна 
спрага.

Як йдеться у повідомленні 
лікарні, пацієнта одразу гос‑
піталізували до інфекційно‑
го відділення Козятинської 
ЦРЛ. Хворому, відповідно 
до протоколу лікування, 
ввели протиботулістичну 
сироватку.

Наразі стан пацієнта стабі‑
лізувався, проте залишаєть‑
ся середньо тяжким. Хворий 
отримує симптоматичне лі‑
кування.

Як зауважує завідувачка 
інфекційного відділення 
Козятинської ЦРЛ Тетяна 
Хоміцька, в стаціонарі з бо‑
тулізмом при адекватному 
своєчасному лікуванні хворі 
проводять у середньому два 
тижні, серйозних ускладнень 
зазвичай не виникає.

Ботулізм — це харчове 
отруєння, що може призвес‑
ти до тяжких наслідків. Вод‑
ночас, у більшості випадків 
ботулізму можна уникнути.

Причиною ботулізму най‑
частіше стають продукти 
домашнього консервування 
м’яса, риби, рідше — овочів. 
Потенційно небезпечними 
є усі консервовані продук‑
ти, які були погано вимиті, 
неправильно/недостатньо 
термічно оброблені, тран‑
спортувались або зберігались 
неналежним чином. Навіть 
консерви, у яких все гаразд 
з терміном придатності, ви‑
глядом і смаком, можуть 
бути зараженими: ботулізм 
не можна визначити за ко‑
льором або смаком, мікро‑
організм, який спричиняє 
хворобу, не псує продукти.

Також ботулізм може ви‑
никнути внаслідок спожи‑
вання в’яленої чи копченої 
риби та будь‑яких виробів 
з м’яса (ковбаси, шинки 
тощо). Найчастіше причи‑
ною ботулізму стають в’ялені 
або копчені продукти домаш‑
нього приготування, проте 
реєструються і випадки хво‑
роби після вживання продук‑
тів, вироблених у промисло‑
вих умовах. Це трапляється 
у випадку не дотримання 
відповідних вимог під час 
заготівлі, переробки чи збе‑
рігання продукту.

короткозаПіканка, шніцель, банош: Що їдять наші діти у школах

Гімназія №9. до меншої кількості солі діти потрохи звикають

ліцей №2. Чотирикласники 
смакують у обідній залі «львівськими 
сирниками», соком та яблуками

опорний ліцей. кожен, 
хто приходить пообідати, 
може попити води, вона 
безкоштовна

Перед обідньою залою у ліцеї 
№2 є умивальники, де можна 
помити руки. встановлений 
бойлер, тож є тепла вода

ліцей №2. Поки діти на уроках, працівниці мийного цеху ірина 
Цаюк і олена амеліна насипають їжу та накривають на стіл

в імбирному соусі, салатом із за‑
печеної капусти з родзинками та 
какао. Без перебільшення, це дуже 
смачно.

чай з мЕнШою часткою 
цукру Пити нЕ хочуть

Завітали ми також до гімназії 
№9. Зустрілися з директором на‑
вчального закладу і повідомили 
йому ціль нашого візиту. Дирек‑
тор провів нас до їдальні гімназії, 
а сам пішов займатися справами, 
які додала навчальному закладу 
негода.

Зайшли до їдальні в момент, 
коли діти саме обідали. Того 
дня у молодших учнів гімназії 
було таке меню: салат з капусти 
та моркви, макарони з твердим 
тертим сиром, банани, сік та хліб.

Макарони з сиром діти їли 
найкраще, майже не залишило‑
ся на столиках бананів і соку, 
а от салат з моркви та капусти 
їли не дуже.

Коли гімназисти розійшлися 
по класах, ми запитали у кухаря:

— Це салату завжди багато ли‑
шається?

— Коли в меню салат з капусти 
з морквою, то так, — відповідає 
кухар і додає. — Меню, яке роз‑
робив для шкільних їдалень Єв‑
ген Клопотенко, містить близько 
160 страв. У них враховані нові 
норми, за якими потрібно збіль‑
шити кількість свіжих овочів та 

фруктів і обмежити кількість солі, 
цукру та субпродуктів.

Запитали у кухаря, з якого часу 
вони харчують учнів по Клопотен‑
ку і як діти сприйняли такі зміни?

— Харчування по Клопотенку 
в нашій гімназії почалося з 1‑го 
січня минулого року, — каже ку‑
хар. — Нові норми прижилися десь 
наполовину. Якщо якась страва 
не подобається, ми запитуємо ді‑
тей, чому. Часто чуємо «я такого 
не їм, бо такого не люблю». Іно‑
ді проблема не в страві, а в тому, 
як діти харчуються вдома. Коли 
діти вдома їдять в міру солоне і з 
цукром, то не всім приготування 
їжі по Клопотенку буде смачним. 
Та й діти в один момент не пере‑
йдуть на здорове харчування. Ми 
стараємося, щоб протягом тижня 
меню для дітей не повторювалося.

У їдальні кажуть, що найбільше 
діти не сприймають салат з черво‑
ного буряка. Ще коли він тільки 
викопаний у нього один смак, 
а коли він лежить до весни — 
то вже буде смак, який не кож‑
ному дорослому до вподоби.

— Треба буде і з буряком щось 
вигадувати. Іноді його доводить‑
ся в чомусь приховати. Головне, 
щоб харчування було трохи при‑
вабливим, збалансованим і повно‑
цінним. Якщо зі стравами буряк 
трохи вдається приховати, то чай 
з меншою часткою цукру діти 
не п’ють, — сказала кухар їдальні.

риба. Щоб компенсувати білок, 
ми одну страву даємо сирну, тоб‑
то запіканку, і один раз відварене 
яйце. Це також білок, який ко‑
рисний для дітей. На жаль, не всі 
батьки розуміють, що це не наші 
забаганки, цього потребують 
стандарти Міністерства охорони 
здоров’я. Є відповідна постанова 
№305, додаток №9.

— А як щодо кількості солі та 
цукру? Їх додають зараз менше?

— Так, норми зменшилися. 
Зараз за нормами до 14 років 
дозволено один грам солі і пів‑
тора — для старших дітей. Але 
за технологічними картками солі 
набагато менше. Там на порцію 
йде 0,3–0,2 грама. Цукру також 
дуже мало. У какао, наприклад, 
за стандартами МОЗ, ми цукор 
взагалі не додаємо. В меню взагалі 
дуже мало страв, в які додаєтся 
цукор.

сПробували самі
В опорному ліцеї готують страви 

у пароконвектоматі. Але це зо‑
всім не означає, що все виключно 
на пару. Пароконвектомат має різ‑
ні функції — смаження, запікання. 
Як звичайна пароварка, але не по‑
бутова, а великих розмірів. На гар‑
нір дітям готують банош, булгур, 
кускус, гречку, горох, макаронні 
вироби з сиром, рис. Обов’язково 
щодня дають молокопродукти: 
сметану, твердий чи кисломолоч‑

ний сир або йогурт. Серед напоїв, 
окрім йогурту, який, до речі, без 
підсолоджувачів — какао, чай із 
каркаде, компот, узвар.

— Зараз ми поставили собі 
за мету привчити дітей до кефі‑
ру, — каже директор опорного 
ліцею.

— Що найбільше смакує ді‑
тям? — запитуємо шеф‑кухаря. — 
Чули, хвалять вашу сирну запі‑
канку.

— Діти люблять те, до чого вони 
звикли, — відповідає Інна Лясков‑
ська. — Сирники — це та страва, 
яку завжди готує бабуся. Тому 
діти їх так люблять. Але сирни‑
ки на таку кількість дітей важко 
приготувати, тому ми вирішили, 
що будемо робити запіканки. Тим 
більше, в технологічних картках 
є їх різні варіації: і з яблуком, і 
з морквою, і львівський сирник. 
Ми подаємо запіканку зі смета‑
ною, з ягодами, коли сезон. Ще 
у нас діти дуже люблять горо‑
ховий суп. Не знаю, чому, але 
коли гороховий суп, вариш дві 
величезні каструлі і він йде весь, 
часом навіть не вистачає. Хоча 
дай дітям горохову кашу, вони її 
не дуже їдять, а гороховий суп 
йде на ура. У нашому меню він 
з рибними нагетсами, салатом із 
буряка, твердим сиром і узваром.

Скуштувати страви із ново‑
го меню мали змогу і ми — нас 
пригостили баношем, куркою 
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війна

них сил України. З осені 
2016 року знову брав участь 
в антитерористичній операції 
на Сході України. Загинув 
11 листопада 2016 року близько 
7.00 від мінно‑осколкового по‑
ранення, підірвавшись на фугасі 
за 350 м від взводного опорного 
пункту, під час розвідки в районі 
Торецька (Донецька область).

Похований воїн на кладовищі 
села Панасівка. У нього зали‑
шилася дружина та двоє синів.

Посмертно Олександра 

Оцаберу нагородили орденом 
«За мужність» ІІІ ступеня, на‑
грудним знаком «За заслуги 
перед Козятинщиною», медал‑
лю «Авдіївка. Промзона. Стояли 
на смерть».

На фасаді школи у Гурівцях, 
а також на території 199 навчаль‑
ного центру ВДВ у Житомирі, 
де служив наш земляк, встано‑
вили пам’ятні дошки. А в рідній 
Панасівці, де минули дитинство 
і юність героя, перейменували 
на честь Олександра вулицю.

анастасія квітка

Дружина нашого захисника 
Олександра Бобрика Наталія 
оголосила збір коштів. Олек‑
сандр воює у складі 14 брига‑
ди «Червона калина», 1 бата‑
льйон. Він та його побратими 
знаходяться в зоні бойових дій 
на Запорізькому напрямку. Ціль 
збору — 300 тисяч гривень.

Наталія пише, що збір 
терміновий, аджеі часу об‑
маль. Хлопцям для виконання 
бойових завдань потрібне авто, 
генератор, зарядна станція.

«Друзі, родичі, знайомі і про‑

сто не байдужі люди. Щиро 
прошу вас про допомогу зад‑
ля миру і спокою! Необхідна 
сума понад 300 000 гривень. Це 
надзвичайно велика сума, яку 
ми самі не в змозі зібрати. Звіт 
по всіх надходженнях гарантую. 
Дякую всім, хто відгукнеться. 
Допоможемо нашим воїнам 
нас захистити. Разом ми сила! 
Разом ми зможемо більше!» — 
йдеться у дописі.

Реквізити для допомоги
4441111162025443 Бобрик 

Наталія
h t t p s : / / s end .monobank .

ua/jar/6qDkz72eMM

минуло сім років, як ми 
втратили олександра оцаберу

збирають кошти на 
авто для воїнів

в’ячЕслав Гончарук

Зустріла громада свого за‑
хисника у неділю, 12 листопа‑
да, живим коридором, стоячи 
на колінах. При в’їзді в Жеже‑
лів і по всьому маршруту: вулиці 
Київська, Кар‘єрна до будинку, 
де проживав захисник України, 
дорога була вкрита квітами. Спо‑
чатку прощання з Олександром 
було біля будинку Героя, а з 12‑ї 
години траурний кортеж живим 
коридором взяв курс до сіль‑
ського кладовища.

Там за загиблим воїном прой‑
шов мітинг пам’яті і скорботи. 
Відкрила його головний спеціа‑
ліст села Жежелів Олена Полло:

— Пекучий біль і гіркий сму‑
ток війни чорним крилом знову 
торкнувся нашої Глуховецької 
громади. На Мар’їнському на‑
прямку 7 листопада 2023 року, 
захищаючи нашу країну від 
окупантів, загинув наш Герой 
Олександр Гуменюк. Наша гро‑
мада втратила люблячого татка, 
доброго сина, найкращого брата, 

надійного дядечка, доброго друга 
та вірного сина України.

Народився Олександр 31 серп‑
ня 1984 року в селі Жежелів. 
Закінчив Жежелівську школу, 
після навчання в школі здобув 
професію кранівника.

За своє життя працював 
на ПАТ Жежелівському кар’єрі, 

на «СОКА» України в Козятині, 
в будівельному маркеті «Стан‑
дарт» у місті Бердичів та на ТОВ 
Бердичівський хлібокомбінат 
«Цар хліб».

— Першого грудня 2022 року 
став на захист нашої Батьків‑
щини. Служив навідником 
штурмового взводу 79 окремої 
десантно‑штурмової бригади. 

в останню дорогу Провели 
олександра гуменюка
втрата  добрий, працьовитий 
не цурався важкої роботи. Як справжній 
чоловік у боротьбі з ворогом став 
на захист україни. бив московитів 
на донецькому напрямку, 7 листопада 
під час ворожого обстрілу отримав 
поранення, несумісні з життям

Олександр Гуменюк був над‑
звичайно доброю і позитивною 
людиною та постійно посміхався 
й жартував, — сказала ведуча і 
запросила до молитви за воїном 
священників ПЦУ отців Валерія, 
Вадима, Ігоря та отця Богдана 
Української греко‑католицької 
церкви.

Після завершення служби Бо‑
жої, слово мали селищний голо‑
ва Олександр Амонс та староста 
села Ігор Ткачук. Після виступу 

Провести Героя прийшло чи не пів села. Прощання з 
олександром на сільському кладовищі

олександру було 39 років. 
вічна пам’ять Герою!

старости із загиблим Героєм ста‑
ла прощатися громада.

Прощалися довго, адже Олек‑
сандра в селі поважали і про‑
вести його в останню дорогу 
прийшло щонайменше поло‑
вина жителів села. Поховали 
Героя на сільському кладовищі 
під Гімн України та військовий 
салют від салютної групи.

У загиблого воїна залишився 
восьмирічний син Володимир.

— Глуховецька громада сумує 

разом із рідними і близькими 
Героя, низько схиляємо голови 
у скорботі. Нехай душа загибло‑
го воїна знайде вічний спокій. 
Герої не вмирають, вони за‑
лишаються у наших серцях, — 
говорила ведуча траурного мі‑
тингу.

— Вічна пам’ять і слава україн‑
ському воїну, який захищав наш 
спокій та рідну українську зем‑
лю, — казали друзі і близькі тепер 
вже воїна Небесного війська.

Нехай душа загиблого 
воїна знайде 
вічний спокій. Герої 
не вмирають, вони 
залишаються у наших 
серцях назавжди

марія лєхова

Ми пам’ятаємо… 11 листопада 
минула сьома річниця від дня 
загибелі Героя з Козятинщини 
Олександра Оцабери.

Олександр народився 23 лип‑
ня 1989 року в селі Гурівці. Слу‑
жив за контрактом в 13‑му окре‑
мому аеромобільному батальйоні 
95‑ї окремої аеромобільної бри‑
гади (військова частина А1910, 
місто Житомир), потім перевівся 
до 307‑го окремого батальйону 
радіоелектронної боротьби 8‑го 
армійського корпусу (військова 
частина А0804, місто Бердичів 
Житомирської області). Був 
звільнений у запас. У березні 
2014 року мобілізований до лав 
Збройних сил України.

Під час обстрілу російсько‑
терористичними угрупован‑
нями позицій українських 
військових поблизу міста Де‑
бальцеве Донецької області 
23 грудня 2014 року отримав 
осколкове поранення право‑
го плеча. Після лікування та 
реабілітації, 27 січня 2015 року, 
повернувся в зону проведення 
антитерористичної операції. 
У березні 2015 року звільнений 
у запас. З 11 грудня 2015 року 
проходив військову службу 
за контрактом в лавах Зброй‑
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ірина ШЕвчук

Напередодні річниці загибелі 
нашого земляка Сергія Федору‑
ка, 13 листопада на будівлі Ко‑
зятинського загону воєнізованої 
охорони відкрили меморіальну 
дошку. Рік тому, цього дня сер‑
це Сергія ще билося в грудях, 
медпрацівники лікарні імені 
Мечникова самовіддано боро‑
лись за його життя. Зупинилося, 
не витримало важких поранень.

З нагоди відкриття пам’ятної 
дошки на подвір’ї загону зібрали‑
ся рідні та близькі, друзі, колеги 
та побратими, аби віддати шану 
воїну, який поклав життя заради 
мирного неба над Україною.

— Минає рік, як клята війна 
забрала життя Сергія Федо‑
рука. 14 листопада о 9 годині 
40 хвилин перестало битись 
його серце. Відкриття меморі‑
альної дошки на честь Героя — 
це найменше, що ми можемо 
зробити для нього та його ро‑
дини, — мовила ведуча. — Тепер 
він непорушним поглядом буде 
дивитись на всіх нас. Саме тут, 
у Козятинському загоні Відомчої 
воєнізованої охорони Півден‑
но‑Західної залізниці працював 
Сергій… Пам’ятаємо.

Почесне право відкрити мемо‑
ріальну дошку Сергію Федоруку 
надали сину Назару та рідному 
брату Вадиму Федоруку. Малень‑
кі рученята торкаються україн‑
ського прапора, а під ним — ви‑
карбуваний на граніті портрет 
татуся‑Героя. До сліз…

До освячення меморіальної 
дошки запросили благочинного 
Вінницько‑Тульчинської єпархії 
Православної Церкви України, 
настоятеля храму Святого Про‑
рока Іллі, митрофорного прото‑
ієрея Романа Масиру.

Знову зворушливий момент — 
покладання квітів під звуки щем‑
ливої мелодії.

Ведуча пройшлася життєви‑
ми стежинами Сергія Федо‑
рука, з позивним «Горобчик». 

Народився наш земляк, мужній 
воїн 25 жовтня 1987 року в селі 
Іванківці. У 2003 році закінчив 
Іванковецьку школу та вступив 
до Козятинського залізничного 
училища, де здобув спеціальність 
«Столяр‑будівельник». Трудову 
діяльність розпочав у ТОВ «Аг‑
родім‑Іва». У 2011 — одружився.

Під час четвертої хвилі мобі‑
лізації в 2015 році Сергія при‑
звали на військову службу та 
зарахували до 57‑ої окремої 
механізованої бригади, де ви‑
конував свої обов’язки у зоні 
бойових дій на Донеччині. Під 
час служби нагороджений дер‑
жавними нагородами та відзна‑
ками, президентською грамотою 
та медаллю «За військову службу 
Україні», пам’ятним нагрудним 
знаком «Захиснику Вітчизни», 
нагрудним знаком «Гідність та 
честь», медаллю «За жертовність 
і любов до України». 10 квітня 
2016 року Сергія демобілізували. 
Після закінчення служби працю‑
вав стрілком четвертого розряду 
у команді Воєнізованої охорони 
станції Козятин.

У 2017 році народився довго‑
очікуваний синочок Назар.

З 24 лютого 2022 року Сер‑
гій Федорук був призваний 
на військову службу. З квіт‑
ня — направлений на передову 
у Луганську область. Перебував 
на посаді командира кулеметного 
відділення. Для збереження вій‑
ськового складу, вивіз з оточення 
більше 30 людей, що і зберегло 
їм життя. Сергія призначили го‑
ловним сержантом мінометної 
батареї військової частини А7339.

— Після Луганського напрям‑
ку військовослужбовця перевели 
в Донецьку область, під Бахмут. 
Три місяці запеклих боїв, — про‑
довжує ведуча мітингу. — Їхню 
частину відвели для доукомп‑
лектування. З 12 на 13 листопада 
біля Дружківки, що на Донеч‑
чині, Сергій, з позивним «Го‑
робчик» отримав численні важкі 
травми. У лікарні імені Мечни‑

«такої людини більше не буде»
Пам’яті захисника  у козятині 
встановили меморіальну дошку Сергію 
Федоруку — головному сержанту 
мінометної батареї тро в/Ч 7339, який рік 
тому загинув під час виконання обов’язків 
у зоні бойових дій

кова його рятували до останньо‑
го. 14 листопада 2022 року Сер‑
гій, не впоравшись із важкими 
наслідками численних поранень, 
помер.

Наша громада втратила 
справжнього патріота та віддан‑
ного захисника. Пам’ятаємо та 
не пробачимо.

Процитуємо кілька спогадів, 
які зачитали на мітингу пам’яті. 
Їх зібрала дружина Героя.

Смс‑повідомлення на телефон 
дружини Сергія від його побра‑
тима Сидорчука Олександра:

«Привіт, вибач я не встиг 
на похорон, в думках не вмі‑
щається ця новина. Сергій був 
і залишається для мене другом і 
братом. Ми стояли з ним пліч‑
о‑пліч не один десяток днів. І 
був такий момент, що почувши 
його голос, я рванув з підвалу 
і таким чином врятувався від 
артобстрілу. Він врятував мене! 
Мені не віриться, що його біль‑
ше немає. Я не знаю… Немає 
слів та і знаю, що слова в даній 
ситуації не поможуть. Біль від 

втрати нестерпна, просто знай, 
що ти не одна. Якщо буде по‑
трібна допомога, звертайтесь, 
я ніколи не відмовлю. Вибач 
мене».

Спогади Ольги Пирогової:
«Таких як «Горобчик» я в сво‑

єму житті не зустрічала. Вірний 
друг, завжди на позитиві. За до‑
вгі роки нашої дружби жодно‑
го разу не обдурив, не образив. 
На запитання: «Сірий, що вам 
привезти?» — жодного разу ні‑
чого не замовляв. Малий, усміх‑
нений, швидкий, наче промінь 
сонця, якого дуже не вистачає. 
Їдеш на схід — шукаєш очима 
щиру посмішку і радісні та рідні 
очі і розумієш, що вони наза‑
вжди у твоєму серці».

Коли звучали ці та інші спо‑
гади, важко було стримати сльо‑
зи. Особливо тим, хто втратив 
найріднішу людину. Невимовний 
біль та непоправна втрата.

Під час мітингу слова шани та 
подяки за Героя висловлювали 
очільниця Козятинської грома‑

Почесне право відкрити меморіальну дошку сергію 
федоруку надали сину Назару та рідному брату вадиму 
Федоруку

на мітингу було багато зворушливих моментів. один із 
них — покладання квітів та вшанування пам’яті

ди Тетяна Єрмолаєва, начальник 
відділу управління персоналом 
Валерій Ковтонюк, волонтер та 
подруга Сергія Ольга Пирогова, 
сестра Олена Полонська

— Вчора минув рік як востаннє 
чула живий голос «Горобчика», — 
каже Ольга Пирогова. — Ми з 
ним довго спілкувались, рік 
тому він обдзвонював всіх ку‑
мів, рідню, і сказав мені: «Мала, 
не плач. Бо я більш до тебе 
не позвоню, як будеш плакати». 
Вже рік, я не чую його голосу, 
але хочу вам сказати — я зараз 
дуже частий гість на кладовищі. 
Приходжу до нього, він завжди 
посміхається. Такої людини 
не було і більш не буде. На серці 

великий смуток. Я вас прошу — 
пам’ятайте наших Героїв.

— Дуже важко розмовляти… 
Мій брат був промінчиком сонця 
для всіх, — говорить крізь сльо‑
зи Олена Полонська. — У нашій 
родині ми втратили двох най‑
рідніших людей, які віддали свої 
життя за нашу Україну, свободу. 
Не кожен розуміє цієї втрати, 
на жаль. Прошу цінувати життя, 
підтримувати родини загиблих, 
родини тих, чиї рідні воюють. 
Хто пам’ятає — той живе.

Кожна така щемлива промова 
завершувалася словами: «Слава 
Україні. Героям Слава». Герої 
не вмирають, допоки пам’ять 
про них живе у наших серцях.

«Горобчик»  — вірний 
друг, завжди на 
позитиві. За довгі роки 
нашої дружби жодного 
разу не обдурив, не 
образив»

олЕна удвуд

Сергій Гайдучок — лідер 
гурту «Draft», відомого далеко 
за межами Козятина. Їх пісні 
крутять на радіо, вони часто 
виступають у різних куточках 
України і не просто грають му‑
зику, а наближають перемогу. 
Учасники гурту — волонтери 
благодійного фонду «Бойовий 
волонтер України». Вони дають 
благодійні концерти і збира‑
ють кошти на потреби наших 
військових.

Минулого року Сергій запо‑
чаткував сольний проєкт — почав 
записувати пісні під акустичну 
гітару. Торік він презентував 

три треки, а днями випустив ще 
один. Він має назву «Журба».

— Цю пісню я написав на од‑
ному диханні, — розповідає 
Сергій Гайдучок. — Журба і сум 
зараз навколо нас, у кожній 
сім’ї. Ця пісня — біль кожного 
за Україну. Я вдячний кожному, 
хто допоміг мені в її створенні. 
Дякую своєму дорогоцінному 
барабанщику гурту «Draft» Іллі 
Мхеідзе за крутий монтаж та 
обкладинку. Дякую моїй кумі 
Валерії Біланенко, яка зняла 
відео на Айфон. Дякую Яросла‑
ву Вільчику, барабанщику гур‑
ту «Мотор’ролла», який зробив 
запис, зведення та мастеринг 
на студії «FDR MEDIA».

До речі, відеоряд до пісні зняли 
в одному з сіл під Козятином. 
Можливо, ви впізнаєте краєвиди. 
Прослухавши пісню, ви також 
можете долучитися до гарної 
справи. Фонд «Бойовий волон‑
тер України», волонтером якого 
є Сергій, наразі збирає кош‑
ти на автомобіль та тепло для 
80 десантно‑штурмової бригади.

— Сподіваюся, що після про‑
слуховування кожен зайде в опис 
пісні на YouTube і допоможе нам 
закрити цей збір, — каже Сергій.

Мета волонтерів зібрати 350 ти‑
сяч гривень. Долучайтеся і до‑
натьте просто зараз. Номер карт‑
ки Монобанку 5375 4112 0913 6253. 
Також задонатити можна за по‑

«ця пісня — біль кожного за україну»

Просто зчитайте QR-код 
камерою Вашої мобілки та 
дивіться відео! (Має бути 
встановлена програма QR 
Reader з Андроїд-маркета 

або аналогічна)

диВіться Відео 
нА kazatin.com

силанням https://send.monobank.
ua/jar/3jR1PE9YfH.

Наостанок додамо, що зовсім 
скоро гурт «Draft» обіцяє пора‑
дувати слухачів новою піснею.
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кримінал

анастасія квітка

Минулого понеділка, 6 листо‑
пада, надійшло повідомлення зі 
служби 102 про те, що вночі під 
час обстрілу пошкодили майно 
заявниці, а саме раму від балкона 
та вікна. Заява надійшла від козя‑
тинчанки. Про те, що в квартирі 
понівечена рама від балкона та 
металопластикові вікна, внаслідок 
військової агресії з боку рф, жінці 
повідомила сусідка. Помешкання 
розташоване у Херсоні.

А у супермаркеті «Фора» цьо‑
го ж дня поліція охорони затри‑
мала чоловіка, який вкрав товар.

Козятинчанин виніс із мага‑
зину півлітру настоянки гіркої 
«Nemiroff Лимон».

Минулий понеділок виявився 
«багатим» на крадіжки. Одну з 
них зафіксували у Непедівці. Там 
з будинку поцупили мобільний 
телефон марки Самсунг чорного 
кольору. Сталася також крадіжка 
у магазині «Аврора». Там вкрали 
бездротові навушники чорного 
кольору. У вчиненні кримі‑
нального правопорушення під‑
озрюють 17‑річного жителя села 
Франківка Ямпільського району.

Звернулася до поліції із за‑
явою у понеділок, 6 листопада, 

жителька Сигналу Козятинської 
громади. Жінка повідомила — її 
брат, який проходив військову 
службу за контрактом (солдат), 
перебуваючи у м. Авдіївка Доне‑
цької області, перестав виходити 
на зв’язок.

Вівторок, 7 листопада. У Мах‑
нівці працівники поліції зупини‑
ли «Ауді А4». У водія виявили 
підроблене посвідчення. Право‑
охоронцям махнівчанин надав по‑
свідчення водія та посвідчення 
тракториста‑машиніста з озна‑
ками підробки.

Цього ж дня до поліції із 
письмовою заявою звернулась 
жителька села Сокілець. Жінка 
розповіла, що днями в соціаль‑
ній мережі Фейсбук знайшла 
оголошення з приводу продажу 
одягу, а саме штучної шуби (де‑
місезонної) за 400 гривень. Піс‑
ля переписки через мобільний 
додаток месенджер домовилась 
про купівлю товару. Самостійно, 
добровільно перерахувала гроші 
на банківську картку. Спочатку 
продавець сказала, що потрібно 
зачекати, оскільки товар у дорозі, 
а згодом і зовсім перестала ви‑
ходити на зв’язок.

Козятинчанка повідомила 
в чергову частину про зникнення 

крадуть гроші, телефони, м’ячі, 
горілку, цигарки та шоколадки
злочини  минулий тиждень 
на козятинщині виявився, на жаль, досить 
насичений кримінальними подіями. 
у козятинчан чистили банківські картки, 
крали телефони, документи, баскетбольні 
м’ячі, цигарки та навіть кавові напої. 
обкрадали і місцеві магазини. 
траплялися також бійки, самогубство та 
дтП. детальніше читайте у кримінальній 
хроніці (з 6 по 11 листопада)

брата — командира 1 розвідвідді‑
лення 3 розвівзводу 3 батальйо‑
ну 41 ОМБ ВЧ 4576. Військовий 
зник безвісти при виконанні 
бойового завдання поблизу річ‑
ки Оскіл Куп’янського району 
Харківської області.

У вівторок, 7 листопада, у по‑
ліцію повідомили — в одному із 
будинків Вернигородка виявили 
чоловіка, який повісився на две‑
рях. Слідчо‑оперативна група 
встановила, місцевий мешканець 
1964 року народження покінчив 
із життям. Повісився на мотузці 
на ручці дверей однієї з кімнат 
будинку, в якому проживав.

У Козятині у цей день трапила‑
ся бійка. Козятинчанка написала 
заяву, що її кілька разів вдарили 
по обличчю. А на вулиці Степана 

Бандери (колишня Матросова) 
обікрали козятинчанина. Поцу‑
пили піджак, в якому було по‑
над 500 гривень, телефон Нокіа, 
5 пачок «Маккофе», шоколадний 
батончик, пачка цигарок. Підо‑
зрюваного правоохоронці швидко 
затримали. Ним виявився 34‑річ‑
ний місцевий житель. При огляді 
у нього знайшли кошти в сумі 
630 гривень, батарею живлення 
телефону НОКІА, 4 пачки напою 
«Маккофе», три пачки цигарок та 
шоколадний батончик.

У середу, 8 листопада, у жи‑
тельки Козятина з банківської 
карти зникли гроші, більше п’яти 
тисяч гривень. Цього ж дня гро‑
ші з картки зникли і у жительки 
Кашперівки. Сумма — 20 500 гри‑
вень.

тиждень був неспокійний. козятинські поліцейські 
виїжджали на крадіжки, бійки, дтП та самогубство

Зафіксували пропажу грошей з 
картки і мешканки Журбинців — 
понад шість тисяч гривень.

Наступного дня, у четвер, 
9 листопада, у приймальне від‑
ділення лікарні доставили чо‑
ловіка, якого побили невідомі. 
Діагноз потерпілого: закрита че‑
репно‑мозкова травма, струс, за‑
бій м’яких тканин обличчя, тупа 
травма живота, симптоматична 
гіпертензія.

А на вулиці Склярова невідо‑
ма особа силою відібрала в дітей 
баскетбольний м’яч. Через деякий 
час юного злочинця розшукали. 
Ним виявився 16‑річний хлопець.

У п’ятницю, 10 листопада, 
у Махнівці теж сталася крадіж‑
ка. У місцевого мешканця вкра‑
ли барсетку чорного кольору з 
паспортом громадянина України, 
банківськими картками, на яких 
була сума близько 1500 гривень, 

водійські права. Слідчо‑оператив‑
на група встановила, що крадіжка 
трапилася з незачиненого авто‑
мобіля марки «Ford Transit».

Ввечері цього ж дня у селі Ко‑
зятин трапилося ДТП.На вулиці 
Покровській скутерист здій‑
снив наїзд на жінку‑пішохода. 
В результаті автопригоди жінка 
отримала тілесні ушкодження. Її 
госпіталізували до Козятинської 
ЦРЛ.

Також минулої п’ятниці на га‑
чок шахраїв потрапила ще одна 
жителька нашої громади. Трапи‑
лося це під приводом придбання 
товару на інтернет‑ресурсі ОЛХ та 
оформлення купівлі через ОЛХ‑
доставку. Козятинчанці надісла‑
ли фішингове посилання. Вона 
перейшла за посиланням, ввела 
усі реквізити своєї банківської 
картки і все — з картки зникло 
понад дев’ять тисяч гривень.

Восьмого листопада 
три жінки з різних 
населених пункців 
заявили у поліцію про 
зникнення грошей з 
банківських карток

реклама
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Коли б папір був водостійким, 
то актами обстежень дороги і 
відповідями з різних інстанцій 
можна було б дорогу на колиш‑
ній вулиці Лермонтова «відре‑
монтувати».

Вже третій раз протягом двох 
каденцій місцевої влади до нас 
звертається за допомогою меш‑
канець тепер вже вулиці Василя 
Симоненка Валерій Рожнов‑
ський. Приніс він до редакції 
кіпу документів. Тут акти обсте‑
жень дороги, відповіді від місь‑
кої ради. Наприклад, у документі 
№1140/04 від 31.07.2020 року за‑
значено, що програмою будівни‑
цтва, реконструкції та утримання 
вулиць і доріг комунальної влас‑
ності в місті Козятин на 2015–
2020 роки вулицю Лермонтова 
не передбачено. А рішенням 48‑ї 
позачергової сесії №1896 VП від 
28.08.20 року вулицю Лермон‑
това внесено до плану заходів 
«Програми заходів, будівництва, 

реконструкції ремонту та утри‑
мання вулиць і доріг комуналь‑
ної власності в місті Козятин 
на 2015–2020 роки для капіталь‑
ного ремонту».

Тільки 25 жовтня того року 
влада в нашому місті змінилася, 
а з вулицею Лермонтова почалася 
нова фаза програми благоустрою 
міста з акту обстеження дороги. 
Тільки представники поліції та‑
ких актів склали три і один з них 
позачерговий, від 15.06.2021 року 
щодо неналежного стану дорож‑
нього покриття на вулиці Лер‑
монтова, склали співробітники 
відділу безпеки дорожнього руху 
УПП у Вінницькій області. Пе‑
ревіркою було встановлено, що 
недоліки дорожнього покрит‑
тя, на які посилався в своєму 
зверненні пан Валерій до від‑
ділу безпеки руху, знайшли 
своє підтвердження. Одночасно 
співробітники відділу безпеки до‑
рожнього руху УПП у Вінницькій 
області ДПП від 01.07.2021 року 
відносно посадової особи Козя‑

«ми їм про діло, а вони нам про козу білу — 
то грошей нема, то підрядника»

тинської міської ради винесли 
постанову про накладання адмі‑
ністративного стягнення у справі 
про адміністративне порушення 
у сфері забезпечення безпеки до‑
рожнього руху та видали вимогу 
(припис) для усунення виявлених 
недоліків.

Пан Валерій нам припис полі‑
ції пояснив більш доступною мо‑
вою. Заступника міського голови 
по ЖКГ, який вже звільнився, 
було оштрафовано на 340 гри‑
вень і замість того, щоб вико‑
нати припис і усунути недоліки 
дорожнього покриття на вулиці 
Лермонтова, колишній началь‑
ник ЖКГ подав на рішення по‑
ліції апеляцію та в суді програв її.

— Коли отримували в тому 
мікрорайоні земельні ділянки, 
то серед мешканців вулиці було 
багато водіїв, які працювали 
на самоскидах. Залишками від 
будматеріалів вони засипали до‑
рожні нерівності. І довгий час 
проводили ремонт дороги, — роз‑
повідає Валерій Рожновський. — 

Зараз на вулиці Василя Симонен‑
ка до 80 процентів — це люди 
поважного віку. Спецтехніка 
в погану погоду до нас взагалі 
не їде.

Влітку на вулицях нашого міс‑
та зробили ямковий ремонт до‑
ріг. В міській раді знають нашу 
проблему, хоч би раз тими від‑
ходами засипали, хоч одну яму 
на нашій вулиці. Вони знають і 

не заперечують, що дорога на ву‑
лиці Василя Симоненка в жахли‑
вому стані. Знають, що ремон‑
тувати її капітальним ремонтом 
потрібно було ще вчора. А від‑
повідь у них така: «Ви знаєте, 
як зараз важко знайти хороших 
підрядників». Може, щоб ще з 
одного оштрафували, то може 
гарного підрядника швидше б 
знайшли.

олЕна удвуд

У вівторок, 14 листопада, де‑
путати вкотре зібралися у сесій‑
ній залі. Як і попереднього разу, 
на цей раз засідання провели — 
обранців зареєструвалося навіть 
більше необхідної мінімальної 
кількості. Першим питанням 
порядку денного було внесення 
змін до складу лічильної комісії. 
У складі комісії залишили депу‑
тата від «Європейської солідар‑
ності» Людмилу Кудимець і долу‑
чили депутата від «Батьківщини» 
Сніжану Явну та представника 
«Української стратегії Гройсмана» 
Олександра Грінченка. Лічильна 
комісія вийшла з сесійної зали, 
щоб провести засідання.

— Поки лічильна комісія за‑
сідає, бачу, у нас тут є представ‑
ники ліцею №1, — звернулася 
до присутніх міський голова 
Тетяна Єрмолаєва. — Це один із 
найбільших навчальних закладів 
у місті і у них катастрофічна си‑
туація з дахом. Дах аварійний. 
Йдуть дощі і вони намагаються 
його латати, але шифер 1959 року. 
Під дахом відра, балії і все, що 
тільки можна. Депутати розумі‑
ють всю відповідальність і крайню 
необхідність зайнятися дахами на‑
вчальних закладів. Був у нас ліцей 
№7 (колишня школа‑гімназія‑
дитячий садок імені Підгорбун‑
ського — авт.), основний корпус, 
тепер ліцей №5 підійшов, крім 
того, ми не закінчили Сестри‑

нівку, гімназія №9 багато років 
потребує ремонту теж.

Виступила позафракційна де‑
путат Аліна Діденко.

— Ліцей всупереч законодав‑
ству змінив свій статус, — ска‑
зала Діденко. — Вони рішенням 
координаційної ради і рішенням 
виконкому не прийняли дітей 
до 10 класу. Ви поставили себе 
всупереч діючого законодавства. 
Змінити статус школи мав тільки 
представницький орган у Козя‑
тині — це сесія міської ради. Ви 
мені дали відповідь як депутату, 

що не взяли дітей до 10 класу 
на підставі рішення координа‑
ційної ради. То може зверніться 
до координаційної ради і вам ви‑
пишуть гроші на дах.

— Статус ми не змінювали, — 
відповіла на це директор ліцею 
№1 Оксана Кухар. — Ми як були 
ліцеєм, так ним і залишилися. 
Стосовно даху. Дах зроблений, 
відколи працює наша школа. 
Капітального ремонту не було. 
Ми не говоримо, що він тече і 
вже край. Але якщо тече стеля 
у кабінеті — такого бути не може. 

«якЩо далі будемо зволікати, 
цей дах Просто завалиться»
Політика  у вівторок, 14 листопада, 
відбулася 38 сесія міської ради. депутати 
нарешті обрали секретаря. а ще говорили 
про проблеми ліцею №1. Подробиці 
у нашій публікації

Зрозуміло, що ми робимо все 
можливе, але сучасний шифер 
не підходить на той, який у нас 
на даху. Ми підлатаємо все, що 
можливо, але можна латати так 
десять років і говорити про інші 
речі. Ми маємо думати про те, що, 
по‑перше, зараз в країні війна, а, 
по‑друге, ми маємо думати про 
безпеку наших дітей. Якщо ми 
надалі будемо зволікати, цей дах 
просто завалиться.

Лічильна комісія повернулася 
до сесійної зали, щоб підготува‑
ти бюлетені. Адже на сесії мали 
обрати секретаря міської ради. 
Нагадаємо, Тетяну Римшу, яка 
обіймала цю посаду з листопада 
2020 року, обранці відправили 
у відставку своїм рішенням ще 
влітку цього року, тому декілька 
місяців поспіль рада працювала 
без секретаря.

на засіданні зареєструвалися 22 депутати. Це більше необхідної мінімальної кількості

Голова лічильної комісії Олек‑
сандр Грінченко показав зразок 
затвердженого бюлетеня. Депутат 
від «Європейської солідарності» 
Дмитро Бернатович попросив 
озвучити прізвище кандидата.

— Це Ірина Репало, — відповів 
Грінченко.

У бюлетені був лише один кан‑
дидат. Депутат від «Української 
стратегії Гройсмана» Ірина Репало 
заявила про конфлікт інтересів 
і голосувати відмовилася. Також 
відмовилися від голосування ще 
чотири обранці. Решта депутатів 
по черзі отримала бюлетені і голо‑
сувала у кабінці, яку облаштували 
безпосередньо в сесійній залі.

Коли процедура завершилася, 
лічильна комісія відкрила опеча‑
тану скриньку і порахувала голо‑
си. Троє обранців не підтрима‑
ли запропоновану кандидатуру, 

19 проголосували «за». Тож новим 
секретарем ради стала депутат від 
«Української стратегії Гройсма‑
на» і за сумісництвом начальник 
Управління земельних та майно‑
вих ресурсів Ірина Репало.

Після того, як визначилися із 
секретарем, обранці перейшли 
до питання №3 — внесення змін 
до персонального складу вико‑
навчого комітету. Позафракційна 
депутат Аліна Діденко запропону‑
вала ввести до складу виконкому 
старост Козятинської громади та 
представника від позафракційних 
Володимира Горбатюка. Обидві 
пропозиції обранці відхилили. 
Але персональний склад викон‑
кому дещо змінився: виключили 
екссекретаря ради Тетяну Римшу 
та ввели новообраного секретаря 
Ірину Репало. На цьому засідання 
сесії завершилося.

У бюлетені був лише 
один кандидат: 
депутат від 
«Української стратегії 
Гройсмана» Ірина 
Репало
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олЕна удвуд

У четвер, 9 листопада, у міській 
раді відбулася робоча зустріч, яку 
ініціювали поліція та влада міста. 
Запросили очільників ліцеїв та 
гімназій, старост Козятинської 
громади та представників струк‑
тур, які займаються дітьми — 
Службу у справах дітей та Центр 
соціальних послуг.

На початку зустрічі заступник 
начальника відділення поліції, 
начальник сектору взаємодії з 
громадою Євгеній Трайдака‑
ло розповів, що наразі Козя‑
тинську громаду обслуговує сім 
поліцейських офіцерів грома‑
ди. Також у поліції працює три 
ювенальних поліцейських, які 
обслуговують усі громади ко‑
лишнього Козятинського району. 
Ювенальні поліцейські займа‑
ються профілактикою правопо‑
рушень серед неповнолітніх.

— Незважаючи на те, що в нас 
у державі війна, в повсякденному 
житті у нас надалі продовжуються 
і не зникають наші проблеми із 
суспільством, — каже Трайда‑
кало. — Днями у Калинівській 
громаді повішалася неповнолітня. 
Поки ще з’ясовуються усі об‑

ставини цієї справи. Не дай 
Бог, щоб у нас такі випадки 
були. Наша задача вживати 
всіх заходів щодо недопущення 
дітьми будь‑яких кримінальних 
чи адміністративних правопо‑
рушень.

За словами поліцейських, тра‑
пляються випадки, коли учні при‑
ходять до школи у нетверезому 
стані. Правоохоронці фіксували 
випадки, коли неповнолітнім 
продавали алкоголь, хоча це 
заборонено законом. Те саме 
стосується і цигарок. Тому 
Євгеній Трайдакало запропону‑
вав директорам шкіл запрошува‑
ти на загальні батьківські збори 
поліцейських офіцерів громади 
чи ювенальних поліцейських, аби 
вони проводили виховні бесіди 
з батьками, щоб у подальшому 
попередити скоєння підлітками 
правопорушень.

— Ще один важливий мо‑
мент — це вчинення домашнього 
насильства, — продовжує Євгеній 
Трайдакало. — У нас є випад‑
ки і вони непоодинокі, коли 
домашнє насильство вчиняється 
в присутності неповнолітніх 
дітей, а також коли домашнє на‑
сильство вчиняють неповнолітні 

Говорили про правопорушення підлітків 
і як запобігти насильству в сім’ї

діти відносно батьків. Це сім’ї, 
в яких батьки абсолютно втра‑
тили свій авторитет і право ке‑
рувати своєю дитиною, і тоді 
вже дитина керує батьками. 
Раніше однією з форм покаран‑
ня за домашнє насильство були 
громадські роботи. Ми будемо 
виходити з пропозиціями в суді 
і просити, щоб до порушників 
застосовували громадські робо‑
ти, тому що це було ефективно 
і корисно для громади.

Ще одна не менш ефективна 
форма боротьби із домашнім 
насильством — корекційна про‑
грама, яку проводять із особою, 
яка вчинила насильство. Раніше 
при райдержадміністрації був 
спеціаліст, який цим займав‑
ся. Втім, як повідомив Ігор Га‑
сюк, директор Центру надання 
соціальних послуг, поки що 
у Козятинській громаді такого 
спеціаліста немає.

Представники поліції запро‑
понували визначити найбільш 
проблемні у громаді сім’ї, аби 
в подальшому декілька разів 
на тиждень поліцейський 
офіцер громади чи ювенальний 
поліцейський спільно з представ‑
никами Служби у справах дітей 

та Центру надання соціальних 
послуг робили по них об’їзд, 
перевіряли і за потреби складали 
протокол у разі виявлення право‑
порушення.

— Маємо  т акож  про ‑
хання до старост, — сказав 
Євгеній Трайдакало. — У нас 
є необхідність здійснювати 
спільний прийом громадян 
по старостинських округах. На‑

дайте пропозиції керуючій спра‑
вами виконкому, оберіть день і 
ми будемо виїжджати безпосеред‑
ньо у старостинські округи, так 
само, як ми виїжджаємо в інші 
громади для перереєстрації зброї. 
Тому що людина з Пиковця чи 
з Пустохи не приїде на прийом 
до поліцейського у Кордишівку, 
де є станція, чи в Козятин, де 
станцію облаштують.

олЕна удвуд

У міському сквері, якою б 
не була погода, завжди людно. 
Там і підлітки роз’їжджають 
на велосипедах, і мами гуляють з 
дітьми, і малеча катається на гой‑
далках, і люди старшого поколін‑
ня сидять на лавочках, гортаючи 
новини в телефоні. У парку за‑
лізничників відвідувачів значно 
менше. Принаймні, вдень. Ми й 
самі там нечасті гості. Та щоразу, 
коли навідуємося туди, бачимо 
одну й ту саму картину — сміття.

Ця проблема не нова і з’явилася 
вона не вчора. Переповнені сміт‑
ники і купи сміття довкола урн 
ми бачили не раз і не раз про 
це писали. Востаннє ми навід‑
увалися у парк залізничників 
минулого року. То був жовтень. 
І тоді вразило те, скільки сміт‑
тя в альтанках та довкола них. 
І це попри те, що у парку чи 
не на кожному кроці стоїть урна.

Днями ми знову завітали 
до парку залізничників. Одра‑
зу впав у вічі поламаний стенд, 
на якому інформація про одне 
із залізничних підприємств Ко‑
зятина. Жерстяна табличка три‑

мається, як кажуть, на чесному 
слові. Дуже хочеться вірити, що 
її виламав вітер, а не хтось із від‑
відувачів парку.

Надбиті бордюри вздовж алей 
поки що ніхто так і не полагодив. 
Але ж вони теж не самі вилізли 
із землі. І то вже точно не вітер.

А ще ми застали в парку те, 
що бачили там і два роки тому, 
і минулого жовтня — сміття. Да‑

леко не треба йти. Пусті пляшки, 
целофанові кульки та упаковки 
від продуктів валяються прак‑
тично при вході в парк, одразу 
за будівлею «Дельфіна». Про‑
йшли трохи далі, до альтанки. 
Та сама картина. Видно, що тут 
«відпочивали» люди — сміття і 
біля альтанки, і під лавками. Від‑
почити відпочили, але за собою 
прибрати забули. Попри те, що 

«ми вивозимо з Парку два-три 
трактори сміття»
благоустрій  Залізничний парк колись 
був одним із улюблених місць відпочинку 
козятинчан. тут навіть влаштовували 
святкування на день залізничника. 
а зараз він у такому стані, що без смутку 
не глянеш. і доклали до цього руки самі ж 
мешканці та гості міста

смітник одразу біля альтанки, 
тому не треба робити навіть за‑
йвих кроків, щоб викинути пусту 
пляшку чи банку від тушонки.

Чи поменшало у парку заліз‑
ничників урн? Однозначно ні. 
Вони тут, як вже писали вище, 
ледь не на кожному кроці. І біля 
лавок, і біля альтанок. Та чомусь 
люди, які навідуються в парк, за‑
мість того, щоб користуватися 
смітниками, кидають сміття пря‑
місінько на землю.

— Ми просимо гостей та меш‑

альтанка у парку залізничників. видно, що тут відпочивали

канців міста не смітити, тому що 
це не залізничники смітять, — 
каже Василь Буцерога, началь‑
ник Козятинської дирекції за‑
лізничних перевезень. — Там роз‑
пивають спиртні напої, кидають 
сміття на землю. Під час при‑
бирання ми вивозимо з парку, 
ви не повірите, два‑три трактори 
сміття. За цей парк відповідає го‑
ловний інженер. Ми запланували 
провести там благоустрій і при‑
вести парк до ладу, щоб він мав 
гарний вигляд для наших гостей. 

Потрібно ще кронувати дерева, 
щоб вони мали більш естетичний 
вигляд.

Можна заново пофарбувати 
усі лавочки, замінити побиті 
плафони, поремонтувати все, 
що зламане, та кронувати усі 
дерева, але парк залізничників 
не виглядатиме краще, допоки 
не вирішиться головна пробле‑
ма. А для цього необхідно, щоб 
люди, які сюди приходять, на‑
вчилися користуватися смітни‑
ками і перестали смітити.

Ми навідуємося 
у парк залізничників 
не так часто, як 
у міський сквер, але 
щоразу бачимо там 
сміття
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анастасія квітка

Наприкінці жовтня у Вінниці 
відбувся чемпіонат області з греко‑
римської боротьби серед чоловіків. 
У цих змаганнях брав участь і наш 
козятинчанин, 19‑річний спортсмен 
Ілля Ільченко. Він є вихованцем 
спортивного клубу «Атлет». Тренер — 
Юрій Коломієць.

За результатами змагань наш спор‑

тсмен посів почесне друге місце 
у ваговій категорії 82 кілограми та 
здобув звання кандидата в майстри 
спорту України.

У березні цього року ми розповідали 
про дебютний і вже успішний виступ 
Іллі. Тоді, на Чемпіонаті Вінницької 
області з греко‑римської боротьби, 
спортсмен теж посів почесне дру‑
ге місце і став срібним призером. 
Учасників було багато — з Вінниці, 

наш ілля ільченко — срібний 
призер обласного чемпіонату

Гайсина, Теплика, Жмеринки, тож 
боротьба була важкою.

За словами тренера, хлопець 
дуже перспективний, впевнено йде 
до своєї цілі та долає всі перешко‑
ди. Греко‑римською боротьбою 
займається з 15 років. Мріє потра‑
пити на всеукраїнські змагання і там 
вибороти перемогу.

Бажаємо йому успіхів та майбутніх 
перемог.

олЕна удвуд

Четвер, 9 листопада. У холі 
міського будинку культури ві‑
олончелісти тихо грають мелодію. 
Музиканти готуються до висту‑
пу. Тим часом у глядацькій залі 
збираються працівники культу‑
ри. Сьогодні для них особливий 
день — професійне свято.

— Важкі часи переживає наша 
країна і мені болить, — каже веду‑
ча Лариса Ромасько. — Я впевне‑
на, вам, як і мільйонам українців, 
теж болить нестерпно. Моя Бать‑
ківщина здавна зазнає випробу‑
вань. Можливо, тому і народжує 
таких сильних, вольових людей. 
Сьогодні вона не у барвистому 
вінку і з райдужними стрічками. 
Країна зняла намисто з горобини 
та одягнула жетон з гравіюван‑
ням. Сукня, вишита червоними 
та чорними нитками, чекає Пере‑
моги. Україна тепер у військовій 
формі. А культура — наш другий 
фронт, духовний. І на ньому пе‑
ремога важлива не менше, ніж 
на мілітарному, до якого прикута 
вся наша увага.

На сцену запросили вокальний 
колектив «Струни серця». Артис‑
ти заспівали пісню, присвячену 
працівникам культури. Після 
виступу надали слово міському 
голові Тетяні Єрмолаєвій. Вона 
подякувала військовим за те, що 
ми маємо можливість відзначати 
професійні свята та вшановувати 
працю людей.

— Всі знають притчу про та‑
ланти, поціловані Богом, — ска‑
зала очільниця громади. — Ті, хто 
співають, хто займається хоре‑
ографією, театральним мисте‑
цтвом, малюють — зберігають 
традиції. Бо насправді нація існує 
тоді, коли є три речі: кордони й 
територія, мова і традиції. Дякую 
вам, працівники культури, що ви 
зберігаєте ці традиції. Я неймо‑
вірно пишаюся кожним із вас.

Міський голова побажала пра‑
цівникам культури радості, до‑
статку, благополуччя і здоров’я. 

Привітала колег зі святом також 
начальниця відділу культури 
Світлана Рибінська.

— Я дуже рада бачити всіх вас 
у цій затишній залі, — сказала 
Рибінська. — У цей час, коли 
йде війна, коли зіткнулися дві 
цивілізації, ми чітко зрозуміли, 
які ми різні. Ми точно зрозумі‑
ли, що ми ніколи не зможемо 
зрозуміти одне одного. У них 
культура, яка ростить рабів 
у стаді. Ми культура, яка ростить 
воїнів‑захисників, високодухов‑
них, надзвичайних людей, лю‑

Працівників культури вітав 
оркестр «арката»
натхненно  минулого тижня ми 
відзначали день працівників культури 
та майстрів народного мистецтва. із 
нагоди свята до козятина запросили 
академічний камерний оркестр «арката». 
Зі сцени звучали композиції вівальді. 
розповідаємо, як пройшов захід і кого 
нагороджували

дей свободи, людей, які вміють 
творити. Витоки нашої культури 
дуже глибокі, це тисячі, навіть 
десятки тисяч років. Тому ми 
такі сильні, тому ми розуміємо, 
що Україні є що захищати — це 
наше майбутнє.

Грамотами Козятинської місь‑
кої ради нагородили ветерана 
в галузі культури Валентину 
Панчішну, начальника відділу 
культури Світлану Рибінську, 
працівників музичної школи, 
музею історії міста, бібліотек та 
будинків культури Козятинської 
громади. Також цінним подарун‑
ком привітали заслужену артист‑
ку естрадного мистецтва України 
Олену Пантелеєву.

Після церемонії нагородження 
для усіх гостей увімкнули осо‑
бливе привітання від одного з 
працівників будинку культури, 
який зараз захищає нашу країну 
на Запорізькому напрямку. Він 
записав відео у рідному закла‑
ді напередодні свята, поки був 
удома. Із міркувань безпеки його 
ім’я ми не називаємо.

По тому на сцену запросили 
учасників академічного камерно‑
го оркестру «Арката» Вінницької 
обласної філармонії імені Мико‑
ли Леонтовича.

— Вітаю всіх працівників куль‑
тури Козятинського району зі 
святом, — звернувся до присутніх 
керівник та диригент оркестру 
Георгій Курков. — Це ніби й 
наше свято також, але ми буде‑
мо працювати і будемо грати для 
вас музику рудого попа, як його 
називали при житті. Зараз це над‑
звичайно відомий композитор — 
Антоніо Вівальді. До нас дійшло 
всього‑на‑всього 500 його творів. 
У свій час він був більш попу‑
лярний, ніж «Beatles» чи «Abba». 
Він був не те що піп, він був поп, 
бо був надзвичайно популярним 
при всіх дворах Європи.

Оркестр зіграв найвідоміший 
твір Вівальді, про який чули 
всі — «Пори року», а також інші 
мелодії композитора.

із нагоди професійного свята вітали працівників культури. 
Їм вручили грамоти

виступав не лише оркестр. «Струни серця» заспівали пісню, 
присвячену працівникам культури

На концерті увімкнули 
особливе привітання: 
його записав 
працівник будинку 
культури, який зараз 
на фронті
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здоров’я

Шлях до боротьби з онкологією у во‑
лонтера з Махнівки Ірини Дигай роз‑
почався — у ці вихідні вона поїхала 
в Німеччину на лікування. Донька 
Ірини Софія опублікувала зворушли‑
ве відео.

«Ми доведемо, що рак, це не ви‑
рок! Мамуся обов’язково вилікується 
і приїде до нас! І буде продовжувати 
свою добру справу. Сказати, що боляче, 
нічого не сказати… пече в грудях, але 
я знаю, що вона дуже сильна і поїхала, 
аби вилікуватись! Вона неймовірна! 
Вона ніжна… прекрасна і неймовірно 
добра!» — написала на своїй сторінці 
в Інстаграм донька Ірини Софія.

Лікування почнуть 15 листопада. Рідні 
благають допомогти закрити збір, важ‑
лива кожна гривня:

«Добро завжди повертається! Я вас 
дуже прошу! Я хочу врятувати свою ма‑
мусю! Я хочу, щоб вона жила! Дай Бог 
нікому не знати, коли мама плаче і каже: 
я хочу жити. Я вам усім дякую за те, що 
ви є, за кожну гривню, за кожне сло‑
во! Ви неймовірні. Потрібно як можна 
більше поширити, аби закрити збір! Бо 
він вже стоїть на місці».

Реквізити для допомоги
Гонта Софія (моно) 4441114450594559
Дигай Ірина (приват) 
4149499397735182.

«мамуся поїхала на лікування в німеччину. 
допоможіть закрити збір»

— На жаль,  таких засобів 
не існує, ми можемо тільки 
допомогти собі стати трохи 
стійкішими до різних вірусів, — 
каже лікарка. — Якщо говорити 
про вітаміни як панацею від хво‑
роб і підняття імунітету, то все 
не так, як кажуть маркетологи. 
тобто приймаючи вітамін С, на‑
приклад, не варто очікувати чу‑

дес. Єдиний вітамін, який, хоч і 
не піднімає імунітет, але робить 
його стійкішим — це вітамін д 
у профілактичних дозах:
 2000 мо (міжнародних оди‑
ниць) — від 18 років,
 1000 мо — від 2 років,
 500 мо — від 0 до 1 року.
також для більшої стійкості на‑
шого організму до вірусів ла‑

риса титарчук радить дотри‑
муватись певних правил: гарно 
мити руки (після туалету, про‑
гулянки тощо) і це приблизно 
20 секунд з милом. Якщо немає 
можливості помити руки — 
спиртовмісні антисептики до‑
поможуть. важливе раціональне 
харчування, здоровий сон, за‑
гартовування.

чи можна підняти імунітет?

альона рябоконь

Незважаючи на те, що 
вінничани останнім часом скар‑
жаться на якісь нетипові симпто‑
ми, посилаючись на сезон грипу, 
клініка цієї хвороби не міняється 
і симптоми в неї класичні. Про 
це розповідає сімейна лікарка 
Лариса Титарчук.

— Це дуже виражена ломота 
в тілі, плюс висока температура 
до 39‑40 градусів. Перші два‑три 
дні може не спостерігатись таких 
симптомів, як нежить та кашель, 
вони з’являються згодом, — 
розповідає вона. — Може також 
бути виражене блюваня, яке 
з’являється на фоні інтоксикації 
організму. А ще дуже виражена 
сонливість і загальна слабкість.

За словами лікаря, те, що за‑
раз «ходить» серед вінничан, 
найімовірніше, вірусні інфекції 
подібні до грипу. Тому що про 
офіційно підтверджені випадки 
в області поки що інформації 
не було.

вжЕ є вакцина
— Тим не менше, зараз дуже 

актуальна вакцинація від грипу, 
тим паче вакцина вже є і ми вже 
активно щеплюємо вінничан, — 
говорить сімейна лікарка. — Ще‑
плювати можна дітей, починаючи 
з шестимісячного віку.

Коли вперше щеплюють дітей 
з 6‑ти місяців до 9‑ти років, 
то потрібно робити дві дози вак‑
цини з інтервалом чотири тижні. 
А вже далі наступні роки робити 
щеплення раз на рік. Чому так? 
Тому що в дітей неспецифічна 
відповідь на вакцину від грипу, 
їм потрібно більшу дозу для того, 
щоб виробилася адекватна імунна 
відповідь. А починаючи з 9‑ти 

років і далі рекомендуємо роби‑
ти одну дозу вакцини від грипу, 
на початку епідсезону.

За даними епідеміологів, у цьо‑
му році вінничанам варто готува‑
тися до двох штамів грипу А та 
В і відповідно вакцинуватися.

— У минулому році в нас також 
фіксувався спочатку грип типу 
А, потім пішла хвиля грипу В, 
потім знову А, а після нього В, 
тобто протягом епідсезону грип 
чергувався, — розповідає Лариса 
Титарчук. — І якщо, наприклад, 
людина не встигла зробити ще‑
плення і перехворіла на грип, 
то це не означає, що більше гри‑
пом вона не захворіє. Адже це 
був якийсь один штам, а вакцина 
має чотири штами, і зробивши її 
раз на початку епідсезону, можна 
не хвилюватися за ускладнення 
і важкий перебіг хвороби. Нам 
потрібно всього два тижні, щоб 
виробилась достатня кількість 
антитіл. Тож вакцинуватися мож‑
на розпочинати вже з жовтня. 
Але навіть у грудні чи січні це 
можна зробити також.

чим лікуватися зараз?
— На жаль, специфічної 

противірусної терапії проти 
звичайної застуди і звичайних 
вірусів не існує, — розповідає 
Лариса Титарчук. — Є препара‑
ти проти вірусу грипу. І якщо 
він у нас підтверджений, ми мо‑
жемо його лікувати. Все інше — 
лікується симптоматично. А саме:

— якщо в нас є підвищення 
температури тіла, ми збиваємо 
температуру жарознижувальни‑
ми засобами на основі параце‑
тамолу та ібупрофену. Тільки 
не забуваємо про те, що діткам 
ці препарати розраховуються 
на масу тіла;

одне ЩеПлення на рік захиЩає 
від чотирьох штамів гриПу
Почалося  Новий сезон грипу 2023‑
24 вже розпочався і буде тривати 
до кінця квітня. Незважаючи на розмаїття 
штамів, симптоми грипу класичні, втім 
як і його профілактика та лікування. все, 
що потрібно знати про грип, розповіла 
сімейна лікарка лариса титарчук

— якщо говоримо про до‑
рослих пацієнтів, там можна 
орієнтуватися на вік або також 
на масу тіла;

— коли турбує нежить, мож‑
на використовувати сольові роз‑
чини. Якщо є біль у горлі, мож‑
на використовувати додаткові 
знеболювальні засоби на основі 
бензамедину;

— дітям до 4‑х років проти‑
показані спреї в горло;

— найменшим протипока‑
зані льодяники.

— І не обов’язково це мають 
бути медичні льодяники чи па‑
стилки, — говорить лікарка. — 
Можна брати звичайні немедичні 

пастилки на основі ментолу, вони 
теж полегшують самопочуття, 
трішки знімають больові відчуття 
за рахунок того, що збільшується 
кількість слини, і плюс ментол — 
він додатково подразнює рецеп‑
тори і трішки знеболює.

Але основною умовою буде 
налагодження мікроклімату 
в кімнаті. Тобто вологість має бути 
в межах 40‑60 %, а температура 
в кімнаті — від 18 до 20 градусів: 
прохолодно і волого для того, щоб 
наш носик дихав.

якщо довГо нЕ Проходить, 
то…

За словами Лариси Титарчук, 
коли вас щось турбує у своєму 

сімейна лікарка лариса титарчук: «Потрібно всього два 
тижні, щоб виробилась достатня кількість антитіл»

стані, то варто звернутися до сво‑
го сімейного лікаря.

— Звичайно, є так звані 
«червоні папірці», коли потрібне 
негайне звернення по допомо‑
гу, — розповідає лікарка.

Якщо говорити за маленьких 
дітей, такими «червоними пра‑
порцями» можуть бути:
 підвищення температури тіла 

більше 38 градусів протягом трьох 
днів, або, наприклад, температу‑
ра, яка дуже погано збивається 
жарознижувальними;
 якщо є якісь дистанційні 

хрипи, свист, кашель, який 
не проходить протягом трьох 

тижнів і не змінює ніяк свою 
інтенсивність;
 біль у вушках;
 дитина занадто млява;
 якщо у маленьких діток 

немає сечовиділення протягом 
перших 12 годин після захворю‑
вання;
 якщо дитина часто блює, 

у неї рідкі випорожнення (більше 
5‑6‑ти разів на добу).

«Червоні прапорці» дорослої 
людини мало чим відрізняються 
від дитячих. Але це може бути 
також: задишка, утруднене ди‑
хання, біль у грудній клітці, над‑
садний кашель, кровохаркання.

Вакцинуватися 
від грипу можна 
розпочинати вже з 
жовтня. Але навіть 
у грудні чи січні це 
можна зробити також
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ветеранів Федора Кропиви та за‑
питали у нього, яка основна ціль 
створення жіночої ради?

— Жіноча рада — це не щось 
нове в нашій громаді, вона була 
створена ще за правління Ако‑
пова.Тільки існувала вона лише 
на папері, — каже Федір Кро‑
пива. — Були в тій жіночій раді 
голова, були заступники, але ро‑
боти від тої жіночої ради ніякої 
не було. Ми на попередньому 
засіданні президії ради ветеранів 

вирішили створити таку жіночу 
раду, яка б вирішувала питання, 
пов’язані з життєдіяльністю на‑
шого міста. Тим паче, що зараз 
триває війна. Матері, дружини 
повинні сказати своє слово 
відносно тих подій, які прихо‑
дять у нашу громаду. Не все від 
нас залежить, але будемо ста‑
ратися, щоб проблеми дружин 
і матерів було почуто, — сказав 
голова ради ветеранів Федір 
Кропива.

«сядь на своє місце, а то й робота буде така»
На думку більшості членів 

жіночої ради, в громаді мають 
поновити свою роботу квартальні 
комітети. В приватному секторі 
без них не обійтися. Щоправ‑
да, в цьому питанні думки жінок 
розділилися. Справа в тому, 
що в жіночому крилі є голо‑
ви нелегітимних квартальних 
комітетів. Одні вважають, що з 
таким питанням до міської ради 
треба звернутися вже зараз, щоб 
вони заклали на діяльність квар‑
тальних комітетів фінансування.

— В міській раді про ситуацію 
з квартальними комітетами зна‑
ють і жіноча рада створюється 
для вирішення питань громади, 
а не наших особистих. Я вважаю, 
що з питанням фінансування 
квартальних комітетів ми 
не повинні нагадувати міській 
раді, — каже пані Поліна.

Така думка була підтримана го‑
ловою жіночої ради і більшістю 
голосів.

Вирішили, що жіноча рада буде 
проводити засідання два рази 
на місяць. Коли якесь питання 
потребує швидкого реагування, 
збиратимуться позачергово.

По завершенні засідання 
ми звернулися до голови ради 

в’ячЕслав Гончарук

Перше фото ми зробили в нашо‑
му міському сквері, там комуналь‑
ники гребли опале листям. Через 
два дні до нас прийшла негода 
з дощем та поривистим вітром і 
майже все листя з дерев облетіло. 
Сама природа зробила паркову 
зону такою, якою її бачать біль‑
шість екологів та спеціалістів лісу, 
коли листя на зиму треба залишати 
під деревом. Як є кругообіг води 
в природі, так є кругообіг в при‑
роді листя.

Більшість спеціалістів радять 
прибирати листя тільки з доріг, 
тротуарів, біля пам’ятників та 

трав’яних газонів. А якщо при‑
бирати його, то спеціалісти ра‑
дять робити це до дощу, коли воно 
не встигло намокнути. Інакше для 
двірників то буде важка робота.

У Козятині десь за тиждень після 
негоди стали прибирати листя. Як 
би важко не було, двірники листя 
з парку зберуть на купи і вивезуть. 
А що робити з тим листям, яке 
по всьому місту в калюгах гниє?

На вулиці Василя Земляка нас 
зацікавили кавуни. Запитали у про‑
давчині, скільки вони коштують.

— Ціна така, якої влітку 
не було — 15 гривень за кіло, — 
каже продавчиня і додає: — спро‑
буйте, дуже солодкі.

дотеПні земляки, козятинське 
море та кавуни без смаку
козятин у фото  Періодично ми 
об’їжджаємо наше місто і його околиці 
в пошуках цікавих фото. Цього разу під 
приціл камер потрапили поручні на мосту 
у іванківцях, кавуни для діабетиків, 
місце бункерного діда та чиїсь жарти із 
залізобетонною шпалою

Спробували та й кажемо про‑
давчині, що смаку не відчули, тому 
що якісь в’ялі вони.

— Так із самого ранку розріза‑
ний кавун, яким він може бути? — 
відповіла продавчиня. Ми купили 
один і він виявився таким самим 
в’ялим, як той, що був розрізаний 
зранку.

На розі вулиць Незалежності і 
Лисенка хтось із дітей знайшов 
«бункер пуйла». Мабуть дитя чи 
підліток вирахував, що бункерний 
дід по зросту до самого низу сміт‑
тєвого контейнера пройде.

Коли їдемо через міст у Іванків‑
цях то проїхати і не зупинитися — 
неможливо. Про Іванковецький 
міст і міст через водокачку буде 
окрема стаття. Тільки батькам і 
дітям, які будуть їхати аварійним 
мостом до школи в ожеледь чи 
ожеледицю, від цього не легше.

Говорили з перевізником другого 
маршруту. Він каже, що якщо міст 
до морозів не відремонтують, чи 
хоча б не поставлять там відбійни‑
ки, то він через міст по слизькій 
дорозі пасажирів не повезе. Каже, 
досить, автобусом у ставку я вже 
був.

метуть у парку, а про тротуари забули. Після дощу віддерти 
листя не так просто

навмисно не придумаєш. Йому місце в пеклі і 
на смітнику історії

небезпека над рікою. такий вигляд мають поручні 
мосту в іванківцях

тут у нас стабільність. козятинське море 
на винниченка

На вулиці Князів Острозьких 
тішилися в нічну пору дорослі 
жартівники. Чи то оковита на них 
так подіяла, чи відчули себе в ролі 
стронгменів, залізобетонну шпалу 
довжиною майже 3 метри і вагою 
270 кілограмів поставили на про‑
їжджій частині дороги.

Вулиця Винниченка у нас зна‑
менита великою калюжею. Під час 
рясного дощу дорога залита во‑
дою на всю ширину вулиці. Зовсім 

недавно тут у калюжі загорілася 
автівка. За попередніми висно‑
вками, ніби як через проблеми з 
проводкою. А от спеціалісти, які 
добре розбираються в автівках, 
не виключають, що замикання 
могло статися через потрапляння 
на дроти води з калюжі.

З позитивом цього разу не скла‑
лося, хіба квітник, що на «кругу» 
без бур’яну. Але і квітів на ньому 
немає.

в’ячЕслав Гончарук

У четвер, 9‑го листопада, було 
чергове зібрання ради ветеранів. 
На порядку денному було лише 
одне питання. При раді ветеранів 
створили жіночу раду, головою 
обрали Надію Лобозінську.

Почала жіноча рада свою 
роботу з невеличкого пожвав‑
лення. Коли голову жіночого 
крила було обрано, голова ради 
ветеранів Федір Кропива звер‑
нувся до Надії Лобозінської, і 
запросив її на місце керівника, 
щоб вона починала свою роботу.

— Та я звідси буду вести 
засідання, — відповіла жінка.

— Сядь на місце, а то й робота 
буде така, — каже голова ради 
ветеранів. І тоді вже пані Надія 
сіла на запропоноване місце.

— Якою буде наша робота, 
навіть не знаю, — каже новообра‑
ний голова. — Проблем у нашій 
громаді накопичилось багато. 
Взяти, наприклад, бюджет на‑
шого міста. Кінець фінансового 
року, «податок на землю». Коли 
були квартальні комітети, ми 
розносили квитанції самі, зараз 
вони лежать, нікому рознести, 
а це гроші громади. Піднімали 

питання, що треба зробити, щоб 
не виникало по місту стихійних 
смітників. В таких випадках нам 
треба звертатися до адмінкомісії, 
щоб на тих, хто складає сміття 
у невстановленому місці, 
адмінкомісія складала протокол.

Згадували про вулицю Благо‑
датну, коли дорогу вже переко‑
пали в п’яти місцях.

— Сьогодні йду, а на місці, 
де був асфальт, землею заси‑
пають, — розповідає ще одна 
Надія. — Я розумію, що до по‑
шкодженого кабелю треба 
дістатися, але є прилади, якими 
можна визначити місце пошкод‑
ження електролінії, а не копати 
за принципом тут нема обриву, 
то копаємо в іншому місці.

Піднімали питання війни. За‑
раз йде війна у нас є багато про‑
блем жінок. Є вдови загиблих 
військових, є матері. Казали, що 
треба це питання підняти перед 
управлінням праці, може комусь 
дровами треба допомогти чи дати 
якусь іншу допомогу.

Непогано було б таких людей 
вітати з датами. Нехай матері 
та дружини знають, що за їхніх 
рідних і близьких, хто загинув 
за Україну, пам’ятають.
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реклама та оголошення

527403

527420 

525751

робота
 �На роботу потрібні два сторожа. Деталі 

за телефоном . 063-605-75-51

 �На роботу потрібен робочий з досвідом 
роботи на свинофермі (з/п 18-22 тис.
грн. вахта), тракторист ( МТЗ-82)(з/п 20-
22 тис. грн. за вахту), вахтовий метод, 
житлом забезпечуємо. Місце роботи - м. 
Фастів. Телефонувати: 098-634-12-45 
понеділок-п’ятниця з 8 до 17

ремонт
 �Виконую зварювальні роботи. 067-

786-29-90

 � Ріжу дрова, зрізаю аварійні дерева. 
096-594-47-70 Паша

 � Ремонт різних видів внутрішніх та зо-
вні. 063-186-30-23

ПроДаЖ СВІЙСЬКИХ тВарИн
 �Продам двоє телят на відгодівлю. 097-

793-55-95

 �Продам корову породисту, молоко 
високої жирності та плотності. 097-793-
55-95

 �Продам телицю тільну 4 місяці. 063-
287-60-42, 068-760-84-09

 �Продам поросята «Біла велика» 10-14 
кг. 097-691-24-53, 097-009-61-50

 �Продам поросята «Петрен», с. Журбин-
ці. 067-949-60-30

 �Продам кабанчика 10-12 кг. 067-319-
08-49

 �Продам поросята с. Кордишівка. 066-
976-80-78

 �Продам поросята 10-15 кг., «Петрен». 
096-983-19-93, 068-546-01-03

 �Продам телицю, тільна майже 5 міся-
ців. 096-173-98-30

 �Продам поросят Кантер + вітаміни, 
проколоті. 073-407-69-12

ПроДам
 � Баян тульський «Етюд». 096-334-59-12 

 � Бензопилу «Штіль», «Гудлак», бензокосу, 
ел. двигуни, зарядне 12v, ел. дрель, ел. 
лобзік, компресор, болгарку, каструлі не-
ржавійки 30-80 л., мисливську рушницю МЦ-
21-12 дозвіл №1541. 068-216-34-20                                                                                                             

 � Буряк кормовий, картоплю велику, посад-
кову, мілку, доставка. 097-354-76-54

 � Буряк кормовий, картоплю дрібну, бана-
нові ящики. 097-354-76-54

 � Гній-перегній, с. Сигнал, апарат для до-
їння худоби. 063-311-95-76

 � Гній-перегній. 097-537-08-03

 �Двері металеві б/в в гарному стані, ко-
робка + налічник форма - колір шоколад. 
063-259-01-07

 �Диван в гарному стані, недорого. 063-
502-61-42

 � Електрообігрівач - конвектор «Термія» 2,5 
кВт - 2 шт., стан нового, 1100 грн. 067-784-
32-15, 093-022-60-03 Єдуард

 � Капусту «Білосніжка» 7 грн/кг., велику кар-
топлю 1 тонну, яблука, груші, усе дешево. 
096-717-97-88

 � Картоплю велику «Біла Роса»та «Мінев-
ра» - 8 грн/кг., з доставкою, сидіння від 
легкового авто на мотоблок чи підводу - 
200 грн., двері праві та капот до ГАЗ-52, 
картоплесажалку для мотоблока, прес для 
вижаття соку, січкарню з електроприводом. 
097-255-51-60

 � Картоплю велику, макуху, буряк кормовий. 
096-846-87-64

 � Картоплю велику. 063-190-46-76 

 �Профіль металочерепиця, зелений, 9 лис-
тів, 2,95 х 1,2 м, 6000 грн. 097-582-19-12                         

 �Пшеницю. 098-636-06-04

 � Ролет на ринку «Хлібодар», пшеницю 1 
т, картоплю, часник, цеглу, камінь, рейси, 
шпали, сервант, стіл, крісло, велосипед. 
068-216-34-20 

 �Садженці інжиру сорту «Кримський гор-
ний», «Андріатичний» плодоносний висотою 
70 см., саджанці чорної рябіни та каштану. 
067-445-75-52                                                                                                            

 � Чавунні батареї б/в, гарний стан. 063-
259-01-07

 � Яблука різних сортів 7 грн/кг., груші 10 
грн/кг. 067-896-44-14

 � Ячмінь, пшеницю. 098-724-74-94

 � Запчастини до Т40: блок двигуна, шатуни 
поршня, розвал. фільтр масляний та інше, 
резину до комбайна «Нива» задня, трикутна 
рамка. 098-600-21-40

 �Шини для авто. 098-321-74-24

нерУХомIСтЬ
 � 1-кімн. кв., 30,1 кв. м., 2/2, інд. опалення 

та пічне, зем. ділянка 2 сот., літня кухня, 
сарай, вода поруч, смт Залізничний, вул. 
Весняна 2, кв. 14. 067-405-04-43 

 � 1-кімн. кв., терміново, центр, 5 поверх, 
інд. опалення, євро балкон та вікна. 063-
492-06-05    

 � 2-кімн. кв., 3 поверх, інд. опалення, р-н 
ПРБ, житловий стан. 093-704-31-57 

527416

523198
528450

528462



RIA-К, 16 листопада 2023 Розміщення реклами тел: 067-68-78-940    Маєш новину, телефонуй 063-738-63-1015 пам’ятаЄмо, люБимо, СУмУЄмо

 � 2-кімн. кв., центр, 5 поверх, інд. опал., 50 
кв. м. 093-704-31-57 

 � 3-кімн. кв., 109,6 кв. м., інд. опал., кімнати 
роздільні з ремонтом. 068-041-23-86

 � 3-кімн. кв., 3/4, житловий стан. 093-704-
31-57

 � 3-кімн. кв., 63 кв. м., 2/2 під ремонт на 
ПРБ. 063-234-29-75

 � 3-кімн. кв., 65 кв. м., 5 поверх, центр, єв-
роремонт та меблі. 093-704-31-57 

 � 3-кімн. кв., без ремонту, центр. 093-884-
96-65

 � 3-кімн. кв., центр 4/5, інд. опал., без ре-
монту. 093-704-31-57

 � 4-кімн. кв., 2/2, усі зручності, частковий 
ремонт, опалення, інтернет, гараж, біля 
будинку зем. ділянка 1 сот. 096-176-45-23     

 � Будинок 60 кв. м., с. Кордишівка, газ, 
криниця, вода поруч, 20 сот. землі, сарай, 
погріб, беріг, багато дерев. 067-492-54-70                    

 � Будинок 80 кв. м., ТЕРМІНОВО, або 
міняю на 2-кімн. кв., зі всіма зручнос-
тями, 15 сот. зем. діл., кругом загоро-
жа, газове опал., з ремонтом та ме-
блямию. 097-628-48-13, 073-058-41-21                                                                                                                                    
                                                        

 � Будинок 87 кв м., 15 сот. зем. дідянка, 
госп. будівлі, газ, центральна вода, потре-
бує часткового ремонту, м. Козятин. 093-
058-78-43                

 � Будинок в р-ні ліцей №5, газ, вода. 067-
968-40-56                

 � Будинок вул. Ярослава Мудрого (Щорса) 
газ та пічне опал., вода, туалет, душ. 097-
642-10-54, 093-808-27-73                

 � Будинок вул. Ярослава Мудрого (Щорса) 
газ, вода і пічне опалення. 097-205-04-28, 
093-941-03-16                                                                                      

 � Будинок зі зручностями 70 кв. м., с. Ко-
зятин, загальна площа ділянки 0,17 га. 097-
248-32-19

 � Будинок новий на дві половини, євро-
ремонт, 20 сот. зем. ділянки, р-н «Поле 
Чудес». 093-704-31-57

 � Будинок с. Верболози в центрі 78,9 кв. м., 
газ, вода, світло, усі зручності, заг. площа 
53 сотки. 096-505-10-02

 � Будинок цегляний, центр, інд. опал., ка-
налізація, утеплений, 10 сот. зем. ділянка. 
093-704-31-57    

 � Будинок, вул. Пролетарська, загальна 
площа ділянки 0,6 га. 097-916-44-09, 073-
463-37-02

 � Будинок, с. Велике, ділянка рівна, 
газ+пічне опал., колонка-вода в дворі, госп. 
будівлі, садок. 097-321-58-60

 �Дачу на ст. Вишенька. 097-642-10-54, 
093-808-27-73 

 �Ділянку 41 сот., з господарчими будівлями 
та фундаментом під будинок, вул. Поділь-
ська 114. 063-829-40-45 

 � Земельна ділянка 3 сотки з частиною 
будинку та гаражом неподалік центру. 093-
704-31-57 

 � Частина будинку р-н 4 школи, площею 
50 кв. м., світло, газ, криниця, сарай, зем. 
діл-ка 7 сот. 093-891-62-95, 097-744-83-85   

 � Частину будинку, центр, вул. Стуса, дві 
кімнати, веранда, кладовка, пічне опал., 
металевий гараж, старий сарай, криниця, 
погріб, без ремонту. 093-632-24-12, 068-
548-59-98, 050-436-37-15                                

 � Будинок 59 кв. м. в м. Козятин, вул. Кру-
шильницької, 27. 093-411-99-67, 093-541-
29-80

 � 1-кімн. кв. на ст. Махаринці, город 20 
сот., сарай, погріб, криниця, опалення пічне. 
098-321-74-24

 � Будинок в с. Сестринівка, Садова, 17,са-
рай, погріб, поруч газ та водопровід, зем. 
діл-ка 9 сот. 098-321-74-24 

аВтомото
 � ВАЗ 2107, 1986 р. в. 067-319-08-49 

 �Шини нові 4 шт., 185/65 R 15 «FIREHAWK 
700». 067-309-79-31

 �Шини для авто. 098-321-74-24

КУПЛЮ
 � Будинок в м. Козятин зі зручностями, 

вода, ванна кімната, опалення, жилий стан, 
від власника, без посередників. 050-703-
79-06                                                                                                                           

 � В будь-якому стані неробочі бензокоси, 
бензопили, ел. двигуни, млини, мотоблоки. 
068-216-34-20

 � Зерно ячменю, пшениці, кукурудзи, мож-
ливо пай. 097-793-55-95

520492

 � Картоплю дрібну по 1.50/кг, буряк кормо-
вий в необмеженій кількості. 073-793-55-95

 � Картоплю. 067-159-28-54

мІнЯЮ
 � 2-кімн. кв. з ремонтом р-н ПРБ на будинок 

неподалік центру. 093-704-31-57 

 � 2-кімн. кв., центр на будинок. 093-704-
31-57 

рIЗне
 � Візьму на квартиру хлопців. 093-884-86-66                         

 � Здам 1-кімн. кв., в центрі на довгий 
термін порядним людям, газове опалення, 
лічильники на воду, газ, світло, мебльована. 
063-630-68-25

 � Здам 2-кімн. кв., в р-ні «Депо». 067-782-
94-43 

 � Здам 2-кімн. кв., м. Козятин, вул. Винни-
ченка. 096-183-19-39 

 � Здам квартиру в центрі. 093-810-60-24                                                                                                                                    
    

 � Здам пів будинку в центрі міста, газ + 
пічне опалення, усі зручності. 096-916-20-73 

 �Познайомлюсь з одинокою жінкою 65+, 
маю свій будинок, сад, город. 093-355-61-17                                                         

 �Самотній чоловік познайомиться з само-
тньою жінкою 55-60 років, бажано вдовою 
для створення сім’ї та погодиться на переїзд, 
центр міста. 093-112-37-13

 � Чоловік 39 р., шукаю жінку для життя без 
шкідливих звичок 40-42 р., неповну, шкідли-
вих звичок не маю, люблю дітей, усе вмію, 
готовий на переїзд. 098-859-01-33, 073-325-
66-26

 �Шукаю жінку для спільного життя. 39 років, 
без шкідливих звичок, люблю дітей, роблю 
все, згоден на переїзд. 098-859-01-33, 073-
325-66-26

 � Втрачене посвідчення багатодітної родини 
на ім’я Дацюк Надії Володимирівни вважати 
недійсним.

 �Державний акт на право власності на зе-
мельну ділянку виданого на ім‘я Штукін Ві-
ктор Борисович, для ведення товарного сіль-
ськогосподарського виробництва серія ВН 
015835 , площею 2,4603 га, зареєстрованого 
за номером 010500901303 19.09.2005р., ка-
дастровий номер 0521482400:03:003:0070,що 
знаходиться на території Зозулинецької сіль-
ської ради,Хмельницького району, Вінницької 
обл. вважати не дійсним.         

 �Самотній пенсіонер познайомиться з оди-
нокою жінкою до 65 років. Маю будинок і 
машину. 063-291-89-67, 099-134-06



16 RIA-К, 16 листопада 2023 Розміщення реклами тел: 067-68-78-940    Маєш новину, телефонуй 063-738-63-10

дозвілля

Погода у Козятині

***
Жили були ох, ах та ого‑го.
ох був песимістом, ледачий і 
постійно зітхав.
ах був оптимістом, радісний, 
активно брав участь 
у громадському житті.
Ну а ого‑го — просто подобався 
жінкам.

***
лекція. троє студентів на гальорці 
дуже сильно шумлять.
викладач:
— Якби молоді люди на задніх 
рядах поводилися так само 
тихо як ті, які грають в карти 
на середніх, то ті, хто сидить 
попереду, могли б спокійно 
спати.

***
тепер я зрозумів, що таке гарна 
акустична система. Це коли 
знизу приходять сусіди і просять 
зменшити рівень гучності, так як 
я їм заважаю робити ремонт.

***
батьківські збори нагадують 
зборище сектантів — всі уважно 
слухають вчителя, потім 
віддають йому гроші і задумливо 
розходяться в сутінках…

***
Працюю на Сто. клієнту допоміг 
по дрібниці.
далі — діалог.
— Скільки з мене?
— Скільки не шкода.
— ого‑о! у мене стільки нема!

***
от ходиш музеями сучасного 
мистецтва, і душа радіє — 
виявляється, я в дитинстві не так 
вже й погано малював!

***
молода пара збирається 
до нічного клубу:
— василю, а куди поділося моє 
улюблене вечірнє плаття?
— Галю, ти в ньому не підеш!
— ану, розтисни кулак…

***
Чоловік у крамниці вибирає 
жіночі стрінги:
— та трясця його бери… вони ж 
нічого не прикривають. Ну хіба 
от тільки оті. На них хоч якийсь 

клаптик тканини є.
Жіночка‑продавець:
— Пане, це бірка.

***
— Зробила гречані котлетки. 
милий, ось скажи мені, як 
шеф‑кухар шеф‑кухарю, що 
в них треба додати, щоб вони 
не розсипалися?
— м’яса!

***
На репетиції оркестру диригент 
незадоволений грою ударників:
— Якщо музикант не може ні 
на чому грати, йому видають дві 
палички, і він стає барабанщиком.
Шепіт з оркестру:
— а якщо він і з барабаном 
не справляється, у нього одну 
паличку відбирають, і він стає 
диригентом.

***
Чоловік побачив гарну дівчину, 
хоче познайомитися.
— дівчино, а ви вмієте грати 
у крикет? Хочете вас навчу?
дівчина мовчки дістає з сумочки 
фотографію та простягає йому. 
він:
— ой, які чарівні діти! а як їх 
звати?
вона:
— теніс, гольф та водні лижі…

***
Сантехнік лагодить унітаз вдома 
у професора. Попрацював 
півгодини, налагодив усе й каже:
— З вас сто доларів.
Професор починає обурюватись:
— Я професор, член академії 
наук — і то я не отримую сто 
доларів за півгодини!
Сантехнік відповідає:
— Це нормально. коли я був 
професором, я теж стільки 
не отримував.

***
Ніщо так не прикрашає жінку, як 
ситий, відгодований кіт.
дивишся на його задоволене 
табло і думаєш — раз кота 
годують, то й тобі щось перепаде.

***
діти це щастя. а то, що тиск 180, 
захрипли й око смикається — це ж 
дурниці. Це ж від щастя!

Анекдоти
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овЕн 
Настає дуже сприятливий 
час для різних починань. 
можуть відкритися нові 
можливості, використовуйте 
цей шанс. тиждень сприят‑
ливий для нових контактів, 
налагодження потрібних 
зв’язків.
 
тЕлЕць 
Постарайтеся не вплутатися 
в авантюру, нічим хорошим 
для вас вона не скінчиться. 
Прислухайтеся до порад 
близьких людей, вони допо‑
можуть вам вирішити навіть 
глухі, на перший погляд, 
питання. 

близнюки 
ви енергійні і сповнені 
рішучості довести розпочату 
справу до кінця. Загадайте 
бажання і, якщо воно щире, 
то неодмінно здійсниться. 
творча діяльність позитивно 
впливатиме на ваш настрій 
та працездатність. 

рак 
усі події цього тижня 
відбуватимуться досить 
м’яко, спричиняючи лише 
незначні емоційні сплески. 
роботи буде багато, причо‑
му найрізноманітнішої, тому 
важливо не шукати для себе 
додаткового навантаження. 

лЕв 
На роботі і з діловими пар‑
тнерами постарайтеся по‑
водитися стриманіше, вам 
не потрібні емоції. Не варто 
нікому нічого доводити, 
краще спрямуйте енергію 
на налагодження нових 
ділових зв’язків. 

діва 
успіх можливий, але вима‑
гатиме великих витрат сил і 
часу, але ви можете розра‑
ховувати на допомогу друзів 
та близьких. Постарайтеся 
не впиратися, а йти на здо‑
ровий компроміс з діловими 
партнерами та колегами. 

тЕрЕзи 
оптимізмом та енергією 
ви завоюєте увагу та 
прихильність оточуючих. 
тиждень невдалий до ух‑
валення відповідальних 
рішень, але сприятливий 
для творчої роботи. 

скорПіон 
тиждень сприятливий 
для праці та відпочинку. 
вам просто необхідно 
мобілізувати свої сили 
для рішучого прориву, але 
не варто забувати і про 
особисте життя. Намагай‑
теся, щоб режим роботи 
був вільним, це позитивно 
вплине на результат. 

стрілЕць 
тиждень метушливий і 
непередбачуваний. бажано 
відкласти серйозні спра‑
ви на потім, займіться 
творчістю. Не кажіть зайво‑
го. краще триматися подалі 
від надто спокусливих та 
привабливих проєктів. адже 
насправді все загрожує 
виявитися зовсім не так, як 
ви розраховували.

козоріГ 
вам необхідно подумати, 
чому ви незадоволені со‑
бою? вибір завжди буває 
складним, тому, перш ніж 
діяти, все добре обміркуйте. 
На роботі на вас чекає виз‑
нання, повага і розуміння. 
 
водолій 
можливі різкі пере‑
пади настрою, хоча 
особливих причин цьо‑
го не передбачається. 
Не надто довіряйте порадам 
доброзичливців, більше по‑
кладайтеся на себе. 

риби 
вам зараз краще промов‑
чати, це позбавить вас від 
розбірок, і не дасть шансу 
недоброзичливцям втрутити‑
ся у перебіг подій. ви можете 
зіткнутися з різними бюро‑
кратичними проблемами.

Гороскоп

лілія макарЕвич, 
дирЕктор музЕю 

історії міста 
козятин

Всеукраїнський День пра‑
цівників культури та майстрів 
народного мистецтва в Укра‑
їні відзначають 9 листопада. 
У міському будинку культури 
відбулося відзначення керівни‑
цтвом міста, міським головою 
Тетяною Єрмолаєвою та на‑
чальником культури Світланою 
Рибінською працівників даної 
сфери діяльності Козятинської 
територіальної громади.

За сумлінну працю отримали 
Подяки і працівники музею — 
прибиральниця службових при‑
міщень Ніна Прокоф’єва та 
завідувач господарства Петро 
Лопатюк. Чудовий концерт ор‑
кестру «Арката» з Вінниці та 
зірок місцевої сцени довершив 
святковість заходу.

Також отримав подарунки 
на свято і заклад КЗ «Музей іс‑
торії міста Козятин». Директор 
музею привезла з Вінницького 

обласного краєзнавчого музею 
вже втретє гуманітарну допо‑
могу від тих, хто опікується і 
переймається станом музей‑
них закладів Вінниччини під 
час російської агресії, в умовах 
постійної загрози під час блека‑
утів та запуску ворожих ракет.

Цього разу нам передали такі 
необхідні речі, як повербанк, 
ліхтар, зручний ящик пласт‑
масовий на колесах, картонну 
коробку, платформу для пере‑
везення вантажів, пакувальні 
матеріали — целюлоза та па‑
піросний папір для кращого 
збереження фотодокументів 
із фондових колекцій, скотч, 
рукавички, санітайзер, кутники 
для картин тощо.

Щиро вдячні нашим ще‑
дрим благодійникам Центру 
допомоги мистецтву України 
в особі його куратора Ірини 
Никіфорової та Міністерству 
закордонних справ Німеччини 
за можливість більш‑менш без‑
печно працювати взимку в пе‑
ріод російської агресії під час 
перебоїв в енергетиці.

Дякуємо за організацію за‑
ходів, піклуванню та турботі 
з надання гуманітарної допо‑
моги музеям області дирек‑
тору Вінницького обласного 
краєзнавчого музею Катерині 
Висоцькій, колезі Марині Ко‑
шельник та всім, хто причет‑
ний до цієї благодійної акції 

за вкрай необхідні речі в умо‑
вах війни для кожного закладу 
культури і для нас. Вітаємо всіх 
із Всеукраїнським Днем пра‑
цівників культури та майстрів 
народного мистецтва, в тому 
числі і наших благодійників — 
Центр допомоги мистецтву 
України!

Знову музею подарунки
блоГ


